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Бясно имоти
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Дона МИТЕВА

Търсенето е по-голямо от 
предлагането на жилища в 
Бургас и региона, твърдят 
брокери. Въпреки че в наци-
онален мащаб COVID криза-
та и преминаването към мо-

дел на работа от къщи, съз-
даде необходимост вече ус-
троените пространства да 
бъдат преразпределени, за 
да се обособи работен кът 
у дома, в Бургас продължа-
ва традиционно да се тър-
сят двустайни апартамен-

ти. А най-предпочитаният 
комплекс е „Меден рудник“ 
– веднъж, заради по-ниски-
те цени и втори път - зара-
ди факта, че в момента там 
се строи най-много. 

По думите на брокера 
Петко Кичев пазарът на 

имоти си остава заспал. 
„70-80% от новото строител-
ство са двустайни апарта-
менти. Те се търсят най-мно-
го. Започват се нови сгради 
- освен в „Меден рудник“, 
има и в „Славейков“ и около 
Колодрума. Голяма жилищ-

на сграда изниква в квар-
тал „Изгрев“ на мястото на 
автосервиз. Цените се пови-
шават. Строителните пред-
приемачи обясняват това с 
поскъпване на желязото и 
другите материали“, казва 
брокерът.
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Дона МИТЕВА

Търсенето е по-голямо от 
предлагането на жилища в 
Бургас и региона, твърдят 
брокери. Въпреки че в нацио-
нален мащаб COVID кризата 
и преминаването към модел 
на работа от къщи, създаде 
необходимост вече устроени-
те пространства да бъдат пре-
разпределени, за да се обо-
соби работен кът у дома, в 
Бургас продължава традици-
онно да се търсят двустайни 
апартаменти. А най-предпо-
читаният комплекс е „Меден 
рудник“ – веднъж, заради по-
ниските цени и втори път - за-
ради факта, че в момента там 
се строи най-много. 

По думите на брокера Пе-
тко Кичев пазарът на имоти 
си остава заспал. „70-80% от 
новото строителство са дву-

стайни апартаменти. Те се 
търсят най-много. Започват 
се нови сгради - освен в „Ме-
ден рудник“ има и в „Славей-
ков“ и около Колодрума. Го-
ляма жилищна сграда изник-
ва в квартал „Изгрев“ на мяс-
тото на автосервиз. Цените 
се повишават. Строителните 
предприемачи обясняват то-
ва с поскъпване на желязото 
и другите материали“, казва 
брокерът. 

Средната цена на ново 
строителство е 900 - 1000 евро 
на квадратен метър. Жилища-
та се предлагат „на тапа“ – та-
ка че всеки собственик да си 
ги довършва по свой вкус.

„На зелено“ почти не се 
предлагат жилища в Бургас. 
„Само в Централна градска 
част – такива малки бутикови 
сгради, които се строят ряд-

ко, се вземат от бизнесмени, 
получили информация от пър-
ва ръка – от строителя или 
собственика на земята. То е 
по-скоро за престиж, после 
тези площи се използват с ин-
вестиционни цели заради до-
брата локация“, обясни Ки-
чев.

Според експерти  в нацио-
нален мащаб покупката в на-
чален етап на строителство е 
все по-често предпочитан ва-
риант, което явно важи най-
вече за столицата.

„През последните години 
наблюдаваме увеличение на 

апартаментите, закупени до-
като са в процес на строеж. 
Това се дължи на желанието 
на купувачите да имат по-го-
лям избор при подбора на 
имот, както и да могат да пла-
нират своето жилище в про-
цеса на строителство.

Така се спестяват и сред-
ства за бъдещи преустрой-
ства. Освен това цената на 
имотите е винаги по-атрактив-
на в началото и расте с раз-
витието на строежа. Възмож-
ността за разсрочено плаща-
не пък дава още едно финан-
сово предимство“, рисува 

тенденциите Ирена Перфано-
ва, зам.-председател на На-
ционално сдружение „Недви-
жими имоти“.

Банките също подкрепят 
инвестиционния процес у нас, 
както от страна на инвестито-
рите, така и от страна на купу-
вачите. Само че тегленето на 
кредит за жилище е „мисия 
невъзможна“ за голяма част 
от бургазлии. Най-лесно това 
се случва с хора, които са на 
висока заплата от IT сектора 
например или държавни слу-
жители.

„Ниската финансова култу-

„Черноморски фар“

Областният управител 
проф. Мария Нейкова де-
кларира желание за за-
дълбочаване на междуна-
родните отношения между 
област Бургас с региони в 
Русия по време на среща 
с посланика на Руската 
Федерация Н.Пр. Елеоно-
ра Митрофанова. 

„Държавите ни имат 
трайни исторически и кул-
турни връзки. Към днешна 
дата област Бургас няма 
установено сътрудничест-
во с области в Русия. Ще 
се радвам да поставим на-
чалото на такива разгово-

ри“ - каза областният уп-
равител. Според послани-
ка такова сътрудничество 
би могло да бъде реализи-
рано с Ярославска област 
и Ханти-Мансийски авто-
номен окръг.

Нейкова подчерта, че 
Бургас и областта имат 
потенциала да домакин-
стват общи културни съби-
тия. 

Това е първо посещение 
на посланика в Бургас. Н.
Пр. Елеонора Митрофано-
ва е дипломат в България 
от началото на 2021 г. Тя 
сподели, че Бургас я е оча-
ровал с атмосферата си. 
Нейно превъзходителство 

г-жа Митрофанова беше 
придружена от Филип 
Воскресенски – съветник 
в Руското посолство, Вла-
димир Климанов – генера-
лен консул на Руската Фе-
дерация във Варна и Тон-
ко Фотев – почетен консул 
на Руската Федерация в 
Бургас.

 Посещението на г-жа 
Митрофанова в Областна 
администрация съвпадна 
с рождения й ден. По то-
зи повод проф. Нейкова 
поднесе личните си бла-
гопожелания и картина 
на млад бургаски автор, 
която да напомня за Бур-
гас.

Областният управител проф. Нейкова 
прие новия посланик на Русия
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Георги РУСИНОВ

ДПС откри кампанията си 
за Бургаска област с ясна цел 
– три мандата от Бургас. 200 
души от актива на Движение-
то в областта се събраха за 
началото на кампанията в Ай-
тос. За събитието дойдоха 
всички председатели на 
структури, кметове, общински 
съветници, бивши депутати.

Кметът на община Руен, ко-
ято е бастионът на ДПС в об-
ластта, пожела успех на кан-
дидат-депутатите.

„Нашата партия е единстве-
ната партия, която се доверя-
ва на младите хора. Аз съм 
живият пример за това. Само 
на 29 години станах кмет за 
пръв път. Сега съм на 41. Гос-
подин Доган ми повери една 
немалка община в страната. 
В този ред на мисли много ва-
жно е да вкараме трети човек 
от областта в парламента в 
лицето на Фатме Рамадан. 
Само едни 2 хиляди и няколко 
гласа не ни достигнаха за тре-
тия мандат, но вярвам, че то-
зи път ще успеем. Това ще 
стане като вдигнем резулта-
тите във всички общини“, зая-
ви Осман и добави, че този 
вот е един вид поправителен 
изпит за партията.

Водачът в листата Севим 
Али се обърна към присъства-
щите с емоционална реч.

„Точно преди 3 месеца за-
станахме заедно пред вас и 
казахме, че тръгваме силни и 
обединени за победата. Сега 
какво казваме? Че тръгваме 
още по-силни и още по-обеди-
нени. Към пътя на обединени-
ето, диалога. Това липсва в 

момента в България. В рамки-
те на 3 месеца провеждаме 
за втори път парламентарни 
избори. На 4 април постигнах-
ме добър резултат. Сега съм 
сигурен, че ще го надградим“, 
заяви той и добави, че вярва 
във всеки един от листата ка-
то експертиза и знания.

Ешереф Ешереф бе вторият 
депутат, който Движението 
вкара в Народното събрание 
от Бургас.

„Преди два месеца пак бя-
хме тука. На 11 юли ни пред-
стои да повторим и надгра-
дим резултата си. Това е не-
обходимо, за да излезем от 
поредната криза. Финансова-
та и здравната си ги имаме, 
сега имаме и политическа. 
Макар и за краткото време в 
парламента видях, че групата 
ни се ползва с уважение. За 
да се върне нормалността в 
нашата страна, парламентар-
ната ни група трябва да е 
много по-голяма и по-силна. 
Разчитаме на вас“, каза той 
пред актива.

Надеждата за трети мандат 
в областта Фатме Рамадан 
благодари за подкрепата към 
нея.

„Поставихме доста добър 
резултат в област Бургас, но 
на нас са ни необходими още 
гласове, не само за да пратим 
трети човек в парламента, а 
защото ДПС в момента има 
повече нужда от подкрепа, 
откогато и да е през тези 30 
години. Направили сме ана-
лизи и ще се поправим. Лече-
нието е диалогът. Всеки един 
от нас трябва да загърби Аз-а 
и да работи за каузата ДПС“, 
каза тя.

Подкрепа за кампанията 
кандидат-депутатите получи-
ха и от бившите народни пред-
ставители Дурхан Мустафа и 
Несрин Узун. Те изразиха 
увереност, че ако работят за-
едно, ще постигнат добър ре-
зултат.

Активът на ДПС бе поздра-
вен с две песни от кандидат-
депутата от Бургас Гюлсюм 
Али.

ДПС си поставиха ясна цел -  
три мандата от региона

Георги РУСИНОВ

Бургазлийка с инициали-
те Р.Д. е отправила питане 
до кмета на община Бур-
гас Димитър Николов, 
председателя на Общин-
ски съвет – Бургас проф. 
Севдалина Турманова и 
Общински съвет – Бургас 
за ремонта на улица „Ст-
рахил“. Тя се пада пресе-
чна на улица „Св. св. Ки-
рил и Методий“ и е в цен-

трална градска част.
Жителката обяснява, че 

вече почти преди една го-
дина – на 19 август 2020-а е 
стартирала подмяната на 
ВиК тръби по улицата. 

„Ремонтът протече срав-
нително бързо, но след не-
го улицата, която е около 
150-метрова, остана разко-
пана, без асфалтово по-
критие, на чакъл и пръст. 
Тротоар няма. Оттогава, 
вече приблизително една 

година, уличката е в ока-
яно състояние, дори на 
места прилича на черен 
път“, пише жената и пояс-
нява, че е приложила и 
снимки към питането си.

В писмото си посочва, 
че иска да бъде уведомена 
какви мерки се очаква да 
бъдат предприети, кога ще 
бъде извършен ремонтът 
на улица „Страхил“ и каква 
е причината за вече едно-
годишното забавяне.

Бургазлийка пита кога  
ще ремонтират улица „Страхил“

Водачът на листата Севим Али призова актива на 
ДПС за още по-активна кампания

Най-много нови жилища се строят в комплекс „Меден рудник“
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Дона МИТЕВА

Дълго време пенсионер-
ските клубове бяха затво-
рени заради пандемията. 
Сега, когато възрастните 
хора имат възможност да 
се събират отново там и 
да споделят дните си – 
често равносметката е 
много тъжна – мнозина 
вече ги няма. Пандемията 
нанася най-сериозен удар 
по най-уязвимата група – 
хората от третата въз-
раст.

Над 70% от починалите 
хора в региона са от тре-
тата възраст – над 65 годи-
ни, в периода от март 2020 
до момента, сочи неофи-
циална справка.

Броят на починалите в 
област Бургас през мина-

лата година е 6200 души, 
коефициентът на обща 
смъртност е 15.1% при 
18.0% за страната. Това 
сочи справката от ТСБ-
Югоизток. За община Бур-
гас данните са 1463 мъже 
и 1294 жени.

Неслучайно акцентът за 
ваксиниране продължава 
да е към възрастните.

„Никой не може да бъде 
накаран насила да се вак-
синира, но аз лично се 
включвам към призива на 
здравните власти възраст-
ните хора и хората с хро-
нични заболявания да си 
направят ваксина“, кате-
горична е Мая Казанджи-
ева, директор на Дирек-
ция „Социални дейности, 
здравеопазване и спорт” 
в Община Бургас.

Георги РУСИНОВ

Бургазлии не искат да се ваксини-
рат с препарата на „Янсен“, показа 
репортерска проверка на „Черно-
морски фар“. На един от изнесените 
ваксинационни пунктове в Морската 
градина, въпреки засиления интерес 
към поставяне на ваксина, нито един 
бургазлия не си бе сложил тази на 
„Янсен“. 

До Гъбката дори се бе образувала 
за кратко опашка в неделния ден, но 
хората търсеха предимно „Пфайзер“ 
или „Модерна“, обясниха здравните 
власти на място. Иначе в наличност 
има всички ваксини. Освен към „Ян-
сен“, интерес няма и към препарата 
на „Астра Зенека“. Освен за първа 
игла, стана ясно, че в пункта идват да 
си поставят и втората игла. На още 
две места в Морската градина рабо-
тиха изнесени ваксинационни пун-
ктове – край Флората и в района на 
Северния плаж. 

Тъй като, изглежда, ще се провеж-
дат всеки уикенд, ви запознаваме и с 
работното им време, което е от 9 су-
тринта до 18 часа следобед. 

Таксата на то
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бясно имоти в Бургас
ра на българина, респективно 
на бургазлията, е тази, която 
го кара да използва в кризата 
единствено закупуването на 
имоти, като финансов инстру-
мент за спасение на спестя-
ванията. Едва десет процента 
от нашенци намират и други 
форми и начини да влагат па-
рите си“, коментира Кичев.

В подкрепа на своето твър-
дение той дава пример за то-
ва, че в Поморие се търсят 
жилища на много ниска цена 
– 500 евро за квадратен ме-
тър. „И в момента има запит-
вания от хора от Плевен, Ру-
се, София, които искат макси-
мално ниска цена. Само че  
предлагането е на 600 – 650 
евро за квадратен метър ве-
че“, обобщава брокерът.

По негови думи се забеляз-
ва и една друга тенденция – 
избягване на брокерските ус-
луги и купуване директно от 
строителя. Целта е да се спес-
тят средства от страна на ку-
пувачите.

Пандемията отприщи и за-
купуването на крайградски 
имоти. „Със сигурност не мо-
га да кажа хора от какви про-
фесии купуват най-лесно но-
ви жилища, ако се изключат 
например държавните служи-
тели, но мога да кажа, че е го-
лямо търсенето на имот в 
близките около Бургас села“, 
допълни Кичев.

Отстоянието на 20-25 кило-
метра от града прави при-
мамливи имотите в селата ка-
то Маринка, Твърдица, Извор, 
Лъка, Ливада, Тръстиково. 
Обикновено купувачите на та-
кива имоти са млади хора, с 
малки деца, които по този на-
чин осигуряват простор за иг-
ра на наследниците си.

Що се отнася до гастарбай-
терите, които преди повече от 
две години с връщането си за 
отпуска в Бургас са търсели 
да купят обикновено апарта-
менти в „Меден рудник“, сега 
и това търсене е сведено поч-
ти до минимум.

Без интерес към ваксината на „Янсен“

кРИМИ

Възрастен 
бургазлия 
блъсна дете 
на пешеходна 
пътека

12-годишно дете е било 
блъснато докато пресича 
пешеходна пътека, съоб-
щиха от пресцентъра на 
Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Инцидентът 
е станал на бургаската 
улица „Димитър Димов“, 
в района на пешеходната 
пътека до бензиностан-
ция „Шел“ в комплекс 
„Зорница“. Тогава 
„Фолксваген Поло“, упра-
вляван от 76-годишен 
бургазлия отнел предим-
ството и блъснал детето. 
Момченцето с контузия на 
десния глезен, без фрак-
тури и без опасност за 
живота, е прегледано в 
УМБАЛ – Бургас и освобо-
дено за домашно лече-
ние.

70% от покосените от 
вируса са над 65 години

ОБЩИНА РУЕН, ОБЛАСТ БУРГАС

О Б Я В Я В А

І . Откривам тръжна процедура за про-
дажба на стояща дървесина на корен (та-
рифа на корен) и почистване на терена от 
клони и кори чрез провеждане на публи-
чен търг с явно наддаване на:

изсъхнала иглолистна дървесина от 	
рода „Черен Бор” от поземлен имот с 
идентификатор № 58640.14.1 по КККР на 
землище с. Просеник - собственост на Об-
щина Руен, обл. Бургас.

С начална тръжна цена за 1 (един) плътен 
куб.м. дървесина, както следва: 

Едра строителна дървесина – 25,00 лв. 
без ДДС.

Средна строителна дървесина – 20,00 
лв. без ДДС.

Дребна строителна дървесина – 18,00 
лв. без ДДС.

Дърва за огрев – 18,00 лв. без ДДС.

На основание изготвената сортиментна 
ведомост и рекапитулация от лицензиран ле
совъд към Община Руен, която е неразделна 
част от преписката на горе описаните дър
весна растителност, очакваните количества 
дървесина е:

Едра строителна дървесина – 05,0 пл. 
куб.м.

Средна строителна дървесина – 04,0 пл. 
куб.м.

Дребна строителна дървесина – 01,0 пл. 
куб.м.

Дърва за огрев – 60,0 пл. куб.м.

Количества дървесина, като едра строи
телна, средна строителна, дребна строител
на и дърва за огрев ще се получи след сечта 
на място с клупиране от назначената коми
сия. 

Да се състави предавателно – приемате
лен протокол, която да бъде неразделна част 
от преписката.

След сключване на договор със спечели
лия търга, да се издаде разрешение за сеч на 
основание чл. 32, ал. 3 от ЗОСИ във връз-
ка с чл. 17 от ППЗОСИ.

Определям депозит за участие в размер на 
30% или 390,00 лв. (триста и деветдесет) 
лв. без ДДС от началната тръжна цена за 
дървесната растителност, равняваща се на 1 
303,00 (хиляда триста и три) лв. без ДДС, 
която следва да бъде внесена в касата на 
Общината или по банков път по сметка 
BG72BUIN95613300506178, банков код: 
BUINBGSF към Алианц Банк България АД 
до 16.00 ч. на 24.06. 2021 г. 

Внесеният депозит за участие да се при
хване от достигнатата крайна цена в търга, 

при плащане на дървесната разтителност. 
Дата за провеждане на търга - 

25.06.20121 г. от 10,00 ч. в ст. № 38 в ад-
министративната сграда на Община Руен.

Определям срок за подаване на заявления 
за участие  до 16 ч. на 24.06.2021 г. в ад
министративната сграда на Община Руен. 

Оглед на имота може да се извършва до 
16.00 ч. на 24.06.2021 г. включително след 
подаване на молба до Кмета на Общината.

II. Задължителни документи за учас-
тие:

1. Заявление свободен текст;
2. Копие от документ за регистрация /Ре

шение за вписване в Търговския регистър/;
3. Удостоверение за актуално състояние – 

за ЕТ и ЮЛ;
4. Удостоверение за ЕИК/БУЛСТАТ;
5. Копие от личната карта за участниците 

– физически лица;
6. Копие от квитанция за внесен депозит;
7. Декларация за предоставяне на лични 

данни;
8. Пълномощно с нотариална заверка, ко

гато се участва чрез пълномощник.
9. Справка от отдел МПДТ за наличие или 

липса на финансово задължение към Общи
на Руен, обл. Бургас.

ИСМАИЛ ОСМАН
Кмет на Община Руен

ОБЩИНА  ЦАРЕВО

ОБЯВА

Съгласно заповед № РД01385/11.06.2021 г. на кмета на об
щината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно 

наддаване за продажба на недвижим имотчастна общинска соб
ственост, а именно: УПИ IХ в квартал 23 по ПУП на с. Фазаново,  
с площ от 715 в.м.,  с АЧОС №7/25.02.1997 г.

  Начална тръжна цена – 24 310  лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат помалки от  пър

воначалната тръжна цена плюс 10% . 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодство

то на Община Царево до 15,00 ч. на 29.06.2021г. 
 Срок за подаване на предложенията за участие до 16,00 ч. на 

30.06.2021г. 
Предложенията за участие се подават в деловодството на Об

щина Царево в запечатани и непрозрачни пликове, надписани с 
наименованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация100 лева без ДДС и размер на 
депозит за участие 2431 лева 10 % от началната тръжна цена,  
вносим по сметка на Община Царево  ВG35 UNCR 70003324008729, 
найкъсно  до 29.06.2021г.

 Дата на отваряне на предложенията01.07.2021г. , час11
,00часа, място заседателната зала в сградата на Общинска адми
нистрация Царево.

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на кандидата след 
закупуване на тръжната документация, всеки работен ден до дата
та на провеждане на търга.

За контакт : Галина Вълева – тел. 059055024

Осигуреността с жилища в област Бургас 
на 1000 души от населението през 2020 г. е 
716, като в градовете тя е 721, а в селата - 
699. През предходната година стойността на 
показателя за областта е 713 жилища, съот-
ветно 712 в градовете и 715 - в селата.

В края на 2020 г. в област Бургас 114.4 хил. 
жилища са двустайни, следвани от тристай-
ните - 85.3 хил., а тези с четири и повече стаи 
достигат 51.8 хиляди. В градовете на облас-
тта 41.8% от жилищата са двустайни, 27.9% 
са тристайни, 15.8% са едностайни и 14.5% са 
с четири и повече стаи. В селата 33.0% от жи-
лищата са тристайни, следвани от двустай-

ните - 29.7%, с четири и повече стаи - 28.0% и 
едностайните - 9.3%.

Средният брой лица в едно жилище в об-
ласт Бургас е 1.4, както в градовете, така и в 
селата. Това сочат данните от Териториално-
то статистическо бюро „Югоизток“.

Преобладаващата част от жилищата са 
собственост на частни физически лица - 266.0 
хил. или 90.7% от общия жилищен фонд на 
област Бургас.

Средната жилищна площ на човек от насе-
лението в област Бургас е 42.3 кв. м., като за 
градовете тя е 42.7 кв. м., а за селата 41.0 кв. 
метра.

Изнесените ваксинационни пунктове се наложиха като успешна практика



Силвия ШАТЪРОВА

Старт на предизборната кампа-
ния даде БСП-Бургас на „Охлюва“. 
Пред членове и симпатизанти бяха 
представени кандидатите за народ-
ни представители на изборите на 
11 юли.

Водачът на листата Петър Кънев 
заяви, че партията тръгва към предс-
рочния вот със самочувствие, но с 
малка умора. „Само преди два ме-
сеца тук закрихме кампанията си, 
така обаче е решил суверенът, от-
ново да се явим на избори“, заяви 
Петър Кънев. Според него летният 
сезон не е най-подходящото време 
за провеждане на избори,  но ще се 
борят за победа.

От левицата ще разчитат на три 
мандата от Бургас. На предишния вот 
реалните гласове на левицата бяха 
точно за трима депутати, но при пре-
разпределението единият мандат оти-
де в „Изправи се! Мутри вън!“.

Ние сме един изключително силен 
отбор. Както каза нашата председа-
телка Корнелия Нинова – ние сме сис-
темна партия, партия с над стогодиш-
на история“, каза от трибуната вода-
чът на листата инж. Петър Кънев.

„Всичко онова, което се случи през 

последните дванадесет години, вече 
е зад гърба ни. От тук нататък какви 
ще бъдат резултатите на управление-
то ни, тепърва зависи от всички нас“, 
заяви още той.

„Епохата ГЕРБ вече е зад нас. 
Епохата „Борисов“ приключи“, кате-
горичен бе той в думите си.

Петър Кънев апелира хората да из-

лязат да гласуват, а към останалите 
политически сили се обърна с думи-
те: „Разберете, с агресия и деструк-
тивност и окаляна кампания никой 
не е победил, омръзнахме на хората 
с агресията, която излъчват партии-
те, затова молбата ми е повече толе-
ратност, уважение, идеи и визия за 
бъдещето“, каза той като прогнози-

ра, че през юли и август ще има пра-
вителство, защото българската ико-
номика и народ трудно ще издържат 
без да се състави дълго време пра-
вителство.

„Това, което се случва през послед-
ните години, погубва нашата родина. 
Рушат се базови ценности, върху кои-
то се изгражда държавността, върху 

които идва гордостта на българския 
народ, народ, известен със своята 
велика история, но, уви, с тъжно на-
стояще. Виждам как година след го-
дина традиционни български ценнос-
ти като грамотност, образованост, ду-
ховност и доброта към хората ерози-
рат. Ето защо днес, заставайки пред 
Вас, осъзнавам напълно отговор-
ността, която поемам. Реалността е 
това, което ме мотивира да се изпра-
вя пред това поредно предизвикател-
ство в своя път”, каза от своя страна 
проф. д-р Юлия Йоргова-Форд, вто-
ра в листата на социалистите в мор-
ския град.

Според третия в листата – Тодор 
Байчев, на този вот се очаква да се 
увеличи процентът на гласували, и то 
точно за БСП. Единственият начин да 
променят живота си хората е да из-
лязат и да гласуват.

Да подкрепи дъщеря си Андреана 
Премянова-Янкова в Бургас прис-
тигна и лидерът на Тракийците в 
България – Красимир Премянов. Той 
обаче се появи само на шатрата до 
Часовника. На „Охлюва“ сред мно-
жеството бе забелязан и кметът на 
Созопол Тихомир Янакиев. Петият в 
листата е Йордан Петков от морска-
та община.
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Георги РУСИНОВ

ПП МИР откри кампанията си от Бургас. В 
морския град да представи листата с канди-
дат-депутати дойде председателят на МИР – 
Симеон Славчев. 

„Бургас не само е емблематично място. Това е 
и сърцето на България. Една от основните цели 
на МИР е развитието на туризма, инфраструк-
турата и селското стопанство. Бургас има уни-
кални дадености и за трите и затова неслучай-
но стартираме нашата кампания от тук. Тя ще 
е изцяло позитивна. Ще надграждаме резул-
тата си от предишните избори“, каза той пред 
журналисти.

Славчев е категоричен, че в партията и бурга-
ската листа има много експертен потенциал. 

„В Бургас това е „А“ отборът ни и тръгваме 
с добра нагласа. Сигурен съм, че ще сме по-
зитивната изненада за бургазлии и България и 
неприятната изненада за партиите на статукво-
то, които за пореден път се опитват да подме-
нят ценности, политики и приоритети. Ние на-
лагаме новия стил в политиката и разчитаме 
на гражданска експертност“, уточни председа-

телят на ПП МИР.
Славчев напомни, че една от най-големите им 

политически и граждански победи е изцяло гла-
суването с машини. Заради това, той се надява 
на 11 юли да се проведат честни избори.

„Морал, инициативност, родолюбие. Това е 
абревиатурата ни, това е и мотото ни. Нека запо-
чнем на чисто. Всички искаме промяна, само че 
за пореден път ни готвят подмяна. Хора, които се 
обявиха за протестни партии, са пълни със ста-
рите лица в политиката“, каза още Славчев.

Българите в чужбина според него пък са един 
от най-важните капитали, който страната трябва 
да си върне. Затова председателят на ПП МИР 
смята, че всички българи в чужбина трябва да 
имат право на глас.

Водач на листата е проф. Радостин Долчинков, 
втори е Иван Киров, а трета – Виолета 
Йовчева.

„Това, което беше забравено в последните 30 
години, трябва да бъде възстановено. Заради 
сегашната икономика много млади избягаха 
извън България. Искаме да имаме добра ико-
номика и правова държава. Друг начин няма“, 
каза Киров.

БСП стартира кампанията си, 
гони три мандата Петър Кънев с прогноза: 

„През юли или август  
ще имаме правителство“

Листата за Втори многомандатен район е почти същата като 
на предишния вот, но пък БСП е с ново мото за тази кампания 
„Сигурност в промяната, сигурност за промяната“

Георги РУСИНОВ

„Изправи се! Мутри вън!“ 
стартира кампанията си в 
Бургас. Част от кандидат-депу-
татите, сред които и двамата на-
родни представители в 45-ото 
НС Живко Табаков и Драгомир 
Ошавков откриха предизборна-
та шатра, разположена на ули-
ца „Богориди“. 

„Започваме уверено, защо-
то съвсем скоро беше краят на 
предните избори и осъзнава-
ме, че колегите, които бяхме в 
Народното събрание, ангажи-
ментите, които поехме, голяма 
част от тях изпълнихме. Най-
важно беше създаването на 
Комисията по ревизия, позна-
та още като Комисията на Мая 
Манолова. Внесохме 31 законо-
дателни инициативи“, заяви во-
дачът на листата Табаков.

Той е уверен, че коалицията 
влиза в кампанията с възмож-
ността да вземе повече гласо-
ве от предходния вот.

„Лято е. В Бургас сме и улици-
те са пълни с хора. Ще предста-
вим програмата си от 620 мер-
ки. Едни от най-важните ни ак-
центи са повишаване на дохо-
дите, подобряване на здравео-
пазването, преизчисляване на 
пенсиите, съдебна реформа“, 
уточни той.

Табаков определи листата 
като експертна и съставена из-
цяло с хора от областта. Всички 

общини имат свои представите-
ли в нея и затова той е категори-
чен, че работата ще продължи и 
на местния вот през 2023-а.

Представителят на „Движение 
21“ в коалицията – адвокат 
Драгомир Ошавков заяви, че 
моделът ГЕРБ все още не е раз-
граден. Вторият в листата пояс-
ни, че са направени само най-
важните първи стъпки.

„Виждате и че сегашното слу-
жебно правителство се сблъск-
ва с проблеми на всяка крачка. 
Това означава, че цялата систе-
ма в България е проникната от 
корупция и ще е трудно нейно-
то разграждане. Имаме важни 
задачи и аз вярвам, че в наша-
та листа имаме експерти, които 
могат да са в полза на този про-
цес. Надявам се в следващия 
парламент да успеем да със-
тавим правителство на парти-
ите на промяната. Това е един-
ственият път да се върнем към 
нормалност и където държав-
ната администрация работи не 
в своя полза, а за общото бла-
го“, добави още той.

Адвокатът е уверен, че съдеб-
ната реформа е едно от най-ва-
жните неща, с които следващото 
правителство да се захване. 

„Въпреки всички знаци, кои-
то бяха дадени от Европейската 
комисия и от Американския дър-
жавен департамент, все още 
няма търсене на наказателна 
отговорност на част от хората, 

които са виновни за сегашно-
то положение. С тази съдебна 
система и с този главен проку-
рор такава реформа не може 
да се случи. Затова трябва да 
бъде избран нов, който няма 
да е зависим от политически и 
икономически интереси“, зая-
ви Ошавков.

Трети в листата е карнобатли-
ята Николай Стоилов. На свой 
ред той заяви, че за този вот 
ще се разчита на всички граж-
дани, които искат да се разчу-
пи корупционният модел.

„Това, което започна на пред-
ните избори, е само намек от 
това, което трябва да стане. 
Надяваме се всички да можем 
да го постигнем. Ние като фор-
мация ще наблегнем на ико-
номическото развитие“, посо-
чи Стоилов.

Милка Бодурова и Кремена 
Петрова са две от новите лица 
в листата. Те също са катего-
рични, че борбата с корупцията 
трябва да продължи и че в тях-
ната формация има достатъчно 
компетентни за това хора. 

Габриела Гоцкова отгово-
ри на въпрос каква кампания 
ще водят от ИСМВ за вота на 
11 юли.

„Този път няма да ни се на-
лага да искаме доверието на 
гражданите, защото мисля, че 
го оправдахме в 45-ото НС с ра-
ботата, която показахме“, крат-
ко и ясно завърши тя.

ПП МИР с надеждата за добър 
резултат и честни избориНай-важното започна в 45-ото 

НС, сега ще го довършим

„Изправи се! Мутри вън!“:

– Проф. Долчин-
ков, с каква нагла-
са тръгвате на из-
бори като водач на 
листата?

– Аз искам да бла-
годаря на ръковод-
ството на партията, 
че ми гласува това 
доверие. За мен е 
много голяма чест, 
но и голяма отговор-
ност. Тръгваме, как-
то тръгнахме и пред-

ния път. Промяната трябва да стане. Стига с 
тази подмяна, която в момента пак виждаме 
в листите. Партия МИР е за да направи тази 
промяна. Преди всички залагаме на хумани-
зма, българското семейство, традициите, с 
които ще направим тази промяна. Надявам 

се с много добрата ни програма да спечелим 
нови привърженици и да се поздравим с ус-
пех на тези избори. 

– Изборите ще бъдат през лятото. Имате 
ли притеснения, че хора от вътрешността 
ще гласуват в Бургас?

– От една страна, има някаква опасност, но 
пък от друга – се дава възможност на хора-
та наистина да участват. Знаем какво беше 
на предходните избори, когато пандемията 
беше основна пречка за хората да гласуват. 
Надявам се този път да излязат повече хора 
да гласуват. 

– Вие сте поддръжници на машинното 
гласуване. 

– Да, това е едно от нещата, за което пар-
тията ни успя да се пребори. Машинно гласу-
ване, и то на 100%. Ще има много по-голяма 
прозрачност и се надявам наистина този път 
да видим едни честни избори.

Промяната трябва да стане

Проф. Радостин Долчинков, водач на листата:

За старта на кампанията в Бургас дойде председателят Симеон Славчев (в средата)



След прекъсване заради 
пандемията през 2020 г., тра-
диционните фолклорни праз-
ници "Славееви нощи" се за-
върнаха на откритата сцена в 
парк "Славеева река" в Айтос 
на 11 юни. 

Фолклорната традиция е 
най-чаканият празник в Айтос, 
доказаха го и феновете на фут-
бола. Много от тях пренебрег-
наха откриването на Европей-
ското, за да усетят магията на 

празниците, които от 52 годи-
ни събират хиляди в най-кра-
сивия парк в региона.

Тази година айтоската фол-
клорна фиеста се "събра" само 
в една вечер, без малките ка-
пани с бира и кебапчета, без 
поничките и захарния памук. 
Но макар и най-кратките в над 
половинвековната си история, 
"Славееви нощи" бяха особено 
въздействащи. 

Началото беше дадено с 

тържествен ритуал за издига-
не на националното знаме и 
знамето на Празниците, с На-
ционалния химн и Химна на 
славеите. На сцената кметът 
Васил Едрев разпали родо-
любиви чувства с вълнуващо 
слово. "Необходими са много 
труд, много енергия и много 
години да създадеш една тра-
диция и да й вдъхнеш непов-
торим дух. И най-трудното – с 
любов да я предаваш на поко-
ленията, за да я развиват, па-
зят и продължават. Така гриж-
ливо отгледани в годините са 

нашите фолклорни празници 
"Славееви нощи". Празници-
те, в които хиляди айтозлии са 
вложили обичта си към народ-
ното изкуство. Днес сме тук, в 
нашия красив парк, за да про-
дължим 52-годишната тради-
ция на "Славееви нощи", която 
всеки от Вас цени и обича. Тук 
сме, за да докажем, че Праз-
ниците ги има и ще ги има! Че 
те са част от живота ни и от 
живота на няколко поколения 
с айтоски корен", заяви гра-
доначалникът. По думите му 
"Славееви нощи" са емблема 

и визитна картичка на Айтос, 
живата връзка на настоящето 
с миналото и бъдещето на гра-
да ни. Пред хилядите присъст-
ващи той сподели увереността 
си, че и в годините напред ай-
тоските млади таланти и гос-
ти от всички фолклорни обла-
сти отново ще се изявяват в 
конкурсите на откритата сце-
на. "Приятели, учете децата си, 
че "Славееви нощи" са тради-
цията, която никой не може да 
прекъсне. Нека да знаят, че ни-
коя заплаха не може да я из-
личи. Защото "Славееви нощи" 
ще ги има докато има айтозлии 
на тази древна земя!", заяви 
още кметът.

Заради обстановката, за 

първи път тази година не се 
проведоха седемте конкур-
са за автентичен и обработен 
фолклор. Но празникът успя да 
върне на айтозлии атмосфера-
та и вълнението с концерта на 
Виевската фолк група и дълги-
те хора на поляната.  

До следващите "Славееви 
нощи", пожелаха си местни-
те с надеждата, че през 2022 
г. те ще се завърнат в айтос-
кия парк в пълния си тридне-
вен блясък.
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ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен

15-17 ЮНИ 2021, бр. 477

Общински съвет на БСП - Айтос 
Кани гражданите на община Айтос на среща 
с доц. д-р Валентин Вацев на 16.06. 2021 г., 

от 18.00 часа, в Заседателната зала 
на Община Айтос.

Купуването и продаването на гласове е престъпление!

„Славееви нощи“ ще ги има,  
докато има айтозлии на тази древна земя

За обменните визити между иновативните училища  
по НП "Иновации в действие, четете на стр. 3

Кметът 
Васил едреВ: 

Празниците се завърнаха 
с концерт и дълги хора 
на поляната

В ОУ „Светлина“ - с. Тополица, 
онагледяват учебното съдържание  
с виртуална и добавена реалност



Янка ИВАНОВА,  
КТВ „Чудни скали” Айтос

Да би мирно седяло, не би 
чудо видяло

Тази сентенция, в най-пози-
тивния й смисъл, важи с из-
ключителна сила за нас, тури-
стите ветерани към ТД „Чудни 
скали” гр. Айтос. Пандемия-
та ни беше ограничила, но ни-
кога не настъпи пълен застой. 
Не попречи на походите ни, ма-
кар и само в нашите околнос-
ти и най-вече в парка. И ето че 
с разхлабване на мерките ние 
отново сме на 
път. Предсе-
дателката ни 
Ирина Нико-
лова е избра-
ла места, ко-
ито не са тол-
кова известни 
като туристи-
чески обекти, 
но с блясък ни 
показват при-
чудливите ху-
бости на бъл-
гарската при-
рода, докос-
ват ни до исто-
рическата па-
мет на бълга-
рина и естест-
вения му порив - да съхрани и 
предаде напред във времето 
събития, които те карат да се 
чувстваш горд.

И така, в началото на м. юни 

ние, 20 туристи ветерани, поте-
гляме в посока гр. Попово. От-
криваме красотата на водопа-
да Пиринешки джандем, и тър-
сим екопътеката край Голяма 
река, за да не пропуснем сре-

щата с другия - Златен водо-
пад край село Иванча. Скали, 
изпънали мощна снага, се из-
дигат над реката - красиво и 
величествено.

Не бяхме се срещали и с кре-
постта Ковачевско кале, стро-
ена по времето на Римската 
империя - другата ни отправна 
точка. Крепост с огромни кули, 
пазител на много тайни, полз-
вана като склад за зърно, през 
която се е пътувало с кервани 
чак до Константинополис. 

В Попово ни посреща пред-
седателката на клуб „Турис-
ти ветерани", за да ни покаже 
прекрасния център на малкия 
град и църквата „Свети Архан-
гел Михаил”. Немеем пред за-
пазената историческа памет 
на този край. Църквата, стро-
ена по време на Възраждането 
– 1863 г., днес е възстановена, 
а дворът е осеян с паметници 
на руски и български опълче-

нци, свещеници и ктитори. Тук 
властва паметта на история-
та. Председателката не пропу-
ска да ни покаже и паметници-
те на Васил Левски, на Таньо 
войвода от Сливен и паметни-
ка на цар Борис III. А вечерта 
с туристите ветерани от Попо-
во имаме незабравима среща 
с обещанието - следващата да 
е на Карандила.

Тръгваме и по стъпките на 
Кирило-Методиевите ученици, 
оставили трайни следи на ду-
ховност из цяла Северна Бъл-
гария. Очаровани сме от скал-
ния манастир край село Креп-
ча, където Карел Шкорпил от-
крива интересни надписи на 
кирилица. Продължаваме към 
един от най-старите българ-
ски манастири - „Св Марина” 
до село Каран Върбовка, въз-
никнал при Второто българско 
царство (1187-1396 г.). Според 
легендата водата на аязмото е 
лековита за очите.

От там - към град Бяла, не-
търпеливи да видим моста на 
майстор Кольо Фичето. Уста 
Кольо е оставил един шедьо-
вър на своето време, който 
продължава да впечатлява с 
красотата, устойчивостта на 
градежа и необятността на чо-
вешкия талант. А в Бяла има 
още какво да се види - часов-
никовата кула и църквата „Све-
ти Георги” - с по-различни ку-
бета. Впечатляващ с експона-
тите си е музеят на Руско-тур-
ската освободителна война”. 
Запазена е част от мост над 
р. Дунав, по който са мина-
ли руските войници и лодки, с 

които са преплавали Дунава. 
А медицинската сестра баро-
неса Юлия Вревска – тук на-
мира своя вечен покой. Исто-
рия, чиято слава не увяхва във 
времето.

Не подминахме и гр. Полски 
Тръмбеш - и там нашите при-
ятели туристи ни очакват, за 
да ни покажат забележител-
ностите. Разглеждаме и леко-
вития минерален басейн край 
града, и просторния център, а 

в туристическия клуб любез-
ните домакини ни прожекти-
рат филм за своята дейност, 
и разбира се, не пропускат да 
ни почерпят.

След "затворения" живот, 
тези два дни, наситени с впе-
чатления, емоции и нови при-
ятелства, ни върнаха към нор-
малността. Стоплиха ни и ни 
заредиха с хъс за живот.

До нови предизвикателства, 
мили приятели!
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Откриването на Лято 1959 

в Слънчев бряг - с айтоско участие 
Максим МОМЧИЛОВ

Преди 62 години - на 8 юни 
1959-а, в комплекса е регис-
триран първият чуждестранен 
турист - Вашек Силвестър от 
чехословашкия град Острава. 
Летовникът отседнал в хотел 
"Калина", а името му останало 
завинаги записано в летопис-
ната книга на курорта.

Днес малко или повече тези 
събития са позабравени, при-
помнят ни ги пожълтелите 
страници на областния вест-
ник "Черноморски фар". От 
написаното става ясно още, 
че официалното откриване 
на първия туристически се-
зон за к.к. Слънчев бряг през 
1959 г. не е минало без айто-
ско участие. 

В броя на вестника от 9 юни 
1959 г., в статия със заглавие: 

„Вчера Слънчев бряг посрещ-
на първите летовници” изрич-
но се отбелязва, че "на дру-
гарската вечеря присъстват и 
гости от Айтос, а в художест-
вената програма по случай от-
криването на сезона участва 
и Битовата тракийска група 
към Народно читалище „Ва-
сил Левски” - Айтос."

За да се публикува черно 
на бяло, информацията е била 
предадена по телефона на 8 
юни, вероятно късно вечерта. 
Подписана е от Тодор Георги-
ев, който е спецкореспондент 
на вестника. Към статията има 
и фотоилюстрация, чийто ав-
тор е Иван Ковачев. Най-ве-
роятно обаче е публикувана 
архивна снимка, направена в 
хода на строителството на хо-
тел „Калина”, в който в дейст-
вителност е записан първият 

турист на к.к. Слънчев бряг - 
Вашек Силвестър. Тогава ря-
зане на ленти по случай не е 

имало. А вместо популярния 
днес коктейл по случай…, се е 
състояла другарска среща.

Б.р. - В Слънчев бряг пре-
ди 62 години първите чуж-
дестранни туристи присти-

гат на 8 юни, но официално-
то откриване на сезона е на 
12 юни 1959 г.

ПК „ТРУД“ с. ВРЕСОВО

П О К А Н А

Управителният съвет на ПК „Труд“ с. Вресово свиква Общо Годишно 
Отчетно Събрание на кооперацията, което ще се проведе на 03.07.2021 
год. от 09,00 часа в ресторант с. Вресово

Д Н Е В Е Н  Р Е Д
1.Приемане и освобождаване на член- кооператори.
Докл. Председателя на ПК
2.Доклад на УС на ПК „Труд“ с. Вресово за 2020 год.
Докл. Председател на ПК
3.Приемане на Годишния Финансов Отчет за 2020 год. на ПК „Труд“ 

с. Вресово
Докл. Председателя на ПК
4.Заключение на КС по доклада на УС за дейността му през 2020 

год.
Докл. Председател на КС
5.Освобождаване на председателя на кооперацията, членовете на УС 

и КС от отговорност за едногодишната им дейност.
Докл. Председателя на ПК
6.Вземане на решение за ипотекиране на недвижими имоти като га-

ранция за кредити и делегиране право на УС да сключва договори по 
кредити.

Докл. Председателя
7.Избор на пълномощник за Общото събрание на РКС „Черноморие“.

При липса на кворум, на основание чл.17, ал.2 от Закона за коопера-
циите събранието ще се проведе един час по- късно от 10,00 часа на съ-
щото място и при същия дневен ред, независимо от броя на присъства-
щите член- кооператори.

УС на ПК „ТРУД“ с. Вресово
Телефон за връзка: 0886/ 983 301

СЪОБЩЕНИЕ

Уважаеми граждани,
Общинска администрация - Айтос се обръща с апел - не пре-

доставяйте отпадъците си на лица /с каруци/, които не притежават 
разрешително за транспортирането им. Доверявайки се на таки-
ва лица, спомагате за създаването на нерегламентирани сметища 
и замърсяване на околната среда.

Ако имаме въпроси във връзка с транспортирането на отпа-
дъци, звънете на тел. 0897 992 321, лице за контакти: Катя Ива-
нова – Старши експерт, Дирекция „ТСУРР”, стая №6

След „домашната карантина“,  
туристите-ветерани отново на път

Другарска среща - откриване на сезон 1959
Първите чуждестранни ту-

ристи са от ЧССР

Хотел "Калина" - архив в. "Черноморски фар"
Битов танцов състав към Читалище - Айтос, от архив на НЧ "Васил Левски 

1869" 



Приключиха обменните 
визити между иновативни-
те училища ОУ "Светлина" с. 
Тополица, димитровградско-
то училище „Пенчо Славей-
ков“ и неиновативните учили-
ща ОУ "Иван Вазов" с. Русо-
кастро и ОУ „Св. св. Кирил и 
Методий“ – с. Глухар.

Визитите са реализира-
ни по проекта „Иновации в 
действие“. По време на пър-
вата визита в ОУ "Светлина" 
гостите разгледаха изцяло 
обновената образователна 
среда и тестваха стереоско-
пичния дисплей Z space, чрез 
който учителите в ОУ "Свет-
лина" онагледяват с виртуал-
на и добавена реалност учеб-
ното съдържание. Работата с 
3D моделите на Z spaсe впе-
чатли гостуващите учители и 
ученици. Гостите имаха въз-
можност да се запознаят и 
с добри училищни практики, 

свързани с проектно базира-
ното обучение. Наблюдаваха 
работата на екипи, сформи-
рани за реализиране на кон-
кретни проекти. 

Голям интерес предизвика 
и СТЕМ зоната на училище-
то, изградена по Национал-
на програма "СТЕМ" на МОН. 
Учители и ученици се потопи-
ха в мисиите, които възпита-
ниците на училището от нача-
лен етап изпълняват по про-
грамата "Дизайн шампиони". 

По време на втората ви-
зита в Димитровград от учи-
лищната общност запознаха 
гостите с прилаганите инова-
ции в училището – „Проект-
но базирано обучение“ в І – 
ІV клас, при което децата по-
казват наученото като „пъте-
шестват“ по избраната тема 
по различни предмети и ино-
вацията в V – VІІ клас „Из-
куствен интелект – работа с 

LEGO Mindstorms“ Чрез него 
децата сами могат да създа-
ват собствен робот и да го 
програмират.

Опит и идеи от училището 
домакин бяха предложени в 
разгледаните по време на 
гостуването презентации на 
тема: „Разбиране по дизайн. 
Екологична пътека“; „Най-го-
лемия урок. Да опазим Земя-
та“; „Големият въпрос. Защо 
е важно за хората, че Земя-
та се върти около оста си и 
около Слънцето?“; „Изкуст-
вен интелект. Лего-роботи-
ката – възможност за ино-

вации в училище“; „ПБО 4 
клас. Осинови кътче от бре-
га на реката“, „Учене чрез 
преживяване. Ние сме кре-
ативни“. 

По време на дискусии-
те в рамките на двете визи-
ти, представителите на ино-
вативните училища откриха 
общи интереси и пресечни 
точки. Срещите обогатиха с 
идеи всички участници.

Предстои създаването на 
филм, който да популяризира 
мобилността сред общности-
те на четирите училища.

НП

В началото на тази седмица Община Айтос започна тради-
ционната офанзива за почистване на Гробищен парк - Айтос 
за Черешова задушница, на 19 юни т.г. Почистват се замърся-
ванията, коси се тревата. Вече почистена от треви и отпадъ-
ци е и двукилометровата пешеходна алея от града до гробищ-
ните зони.

Както всяка събота, и на Черешова задушница Община Ай-
тос и общинското търговско дружество "Айтос - Автотранспорт" 
ЕООД организират безплатен транспорт за гражданите до Гро-
бищния парк. Автобусът на общинската транспортна фирма тръг-
ва от автогарата в 8.30 часа и се движи по обичайния маршрут. 
Обратният курс към града е в 9.30 часа.

НП
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в Слънчев бряг - с айтоско участие 

НП "Иновации в действие" - нови приятелства,  
нови хоризонти и възможности за партньорство

В ОУ "Светлина" - с. Тополица, 
онагледяват учебното съдържание  
с виртуална и добавена реалност

С мащабна екоакция ще 
приключи проектнобази-
раното обучение на уче-
ниците от І - ІV клас на 
Основно училище „Свет-
лина“. Възпитаниците на 
училището изпълниха по-
редната си мисия от про-
грамата "Дизайн шампи-
они" и влязоха в ролята 
на еколози. Ученето чрез 
преживяване ще приклю-

чи на 17 юни 2021 г, когато 
младите еколози ще орга-
низират мащабна акция за 
почистване на местността 
Бяла река. Инициативата 
на училището е организи-
рана съвместно със соб-
ственика на хижа рибар-
ник „Бяла река“ – Иван Въ-
лев, с подкрепата на Юри 
Миляков, кмет на с. Топо-
лица. В екоакцията ще се 

включат всички ученици и 
учители от начален етап и 
ще бъдат подкрепени от 
представители на местна-
та общност. 

„Държим в ръцете си Зе-
мята“ е мотото на млади-

те еколози, които в рамки-
те на един месец са рабо-
тили по екипи и са напра-
вили проучвания по тема-
та, изработили са посте-
ри, презентации и 3D про-
екти. Идеята да се погри-

жат сами за емблематич-
на за района местност е 
тяхна и изцяло подкрепена 
от партньори на училището 
и съмишленици. Кметство 
село Тополица осигурява 
необходимите средства 
за почистване, а собстве-
никът на хижа рибарник 
„Бяла река“ се е погрижил 

за интересни изненади и 
забавления за децата.

Инициативата е отворе-
на за всички, които искат 
да станат част от Мисия 
Еколог и стартира на 17 
юни от 10.00ч. от хижа „То-
полица“ в посока хижа ри-
барник „Бяла река“.

НП

Основно почистват гробищния парк  
за Черешова задушница

Отворена екоакция организират 
ученици, кмет и собственик на рибарник

Върху развитието на всички ключови умения у 
своите възпитаници залагат в ОУ „Светлина“ – село 
Тополица, екологията е сред приоритетите

Практическата дейност на тополчанските деца 
от Месеца на екологията.

Хижа „Бяла река“ - няма по-прекрасно кътче за 
отмора, за прясно уловена пъстърва и вълнуващи 
преживявания за всички възрасти....



Благосклонна е била съдбата 
към айтозлийката Атанаска Ма-
ринова - дните й да бъдат пъ-
строцветни, слънчеви и ведри. 
Ранобудната майсторка на об-
лекла всяка сутрин става в 5,30 
ч., благодари на Бога и тръгва 
към ателието си на ул. „Станци-
онна“ в Айтос. Точно в осем е 
на линия и започва тихият раз-
говор със самата себе си. А по-
сле идват клиенти, кроене, шие-
не, пробите... Тя е просто „Нана“ 
- като шивашкото ателие, което 
ръководи. 

Марката „Нана“ е позната не 
само на айтозлии - училища, дет-
ски градини, танцови, певчески 
състави... Но и в най-затънте-
ните селца на Руенска община 
ползват нейните услуги. Талан-
тът й отдавна е преминал грани-
ците на Бургаска област, чрез 
сътворените национални костю-
ми. И не просото ги шие - Нана е 
ваятел, истински будител за бъл-
гарското самосъзнание и нацио-
налната ни гордост. 

Животът й е на бързи оборо-
ти - една вселенска въртележка 
между дълг и призвание, меж-
ду всеотдайност и експеримент. 
Атанаска не познава застоя, 
инертността й е чужда - поста-
вя си цели и с хъс ги осъщест-
вява. Търси предизвикателства-
та и новите технологии, желани-
ето да изобретява я зарежда с 
енергия. Талантливата майстор-
ка умее да държи сетивата си 
будни, с възхита към необикно-
веното в живота, към музиката, 
живописта, и умело да се пре-
въплъщава в многобройните си 
житейски роли на майка, съпру-
га и творец…

В един топъл майски ден съм 
в ателието на г-жа Маринова - 
този път не като клиент, а за да 
се потопя в творческата атмос-
фера, в която работи. Да се по-
радва окото ми на багри, тоно-
ве, на костюми, на платовете, ко-
ито още носят мириса на тъкач-
ницата, в която са изработени. 
Разглеждам костюмите, в които 
е вплела не само прекрасни бъл-
гарски шевици, но и своя нова-
торски дух. Докосвам се до за-
пазената марка "Нана", която от-
личава певците и танцьорите по 
подиумите на България. 

В трескава подготовка е по из-
работване на костюми за пред-
стоящата изява на танцова фор-
мация „Петлите“, с ръководител 
Георги Димитров към Младеж-
кия дом в гр. Бургас. В светли-
те й сини очи виждам творче-
ската искра, която я прави съп-
ричастна към успехите на тези, 
които облича за сцената. Защо-
то е част от екипа, който подгот-
вя тези успехи. С формация „Пе-
тлите“ ще пее и Деси Добрева - 
на 10 юни т.г., обяснява ми Ата-
наска. За тях е изработила 35 
носии, в които е втъкала бъл-
гарски шевици с много обич. 
Защото фолклорът е в нейната 
неспокойна кръв на българка и 
патриотка...

Провокирам Атанаска - как 
е стигнала до "Петлите", до ръ-
ководителя Георги Димитров?! 
Сама, във фейсбук, предложила 
своите услуги. Като човек, кой-
то умее да преследва целите си, 
знае коя е и какво може. Облек-
лата, които изработва, са нейна-
та реклама. Затова, вече 15 го-
дини, Димитров и Маринова са 
талантлив тандем. „Аз се чувст-
вам като участник. Сцената ме 
зарежда - декори, осветление, 
музиката... Седнала сред пуб-
ликата, чувам възторзите, възхи-
тата от облеклата, които аз съм 
сътворила. Чувство на гордост 
изпълва сърцето ми“, казва та-
лантливата айтозлийка. 

Само един емоционално въз-
висен човек като Атанаска може 
да усети и да претвори тайнство-
то на багрите и да вплете в хар-
мония звуци и тонове. Талантли-
вата дизайнерка е част от всеки 
спектакъл, който се играе с ней-
ните костюми. „С всеки спекта-
къл аз се издигам с една стъл-

бичка по-нагоре. Така израст-
вам професионално, духовно и 
емоционално“. 

Затова я търсят - всички, ко-
ито са работили с нея знаят, че 
ще получат не само красиви кос-
тюми и в срок. Ще получат кос-
тюми, ушити с любов и привър-
заност към народните традиции. 
Реклама не й е нужна. Както на-
родното творчество се преда-
ва от човек на човек, така и за 
Нана се говори с доверие и ав-
торитет. 

„Когато ръководителите на 
съставите ми кажат, че аз съм 
техният човек и ме канят отново 
да изработвам носиите им - аз 
имам криле“, признава Марино-
ва и се чувства нужна, оценена, 

щастлива. А когато изработва 
облеклата, обича да слуша му-
зика, особено класическа. Обо-
жава поезията. И има едно ряд-
ко срещано днес умение -  да се 
учи от мъдростта на по-възраст-
ните от нея. 

Няма да я видите в минорно 
настроение, вярва, че „Няма да 
е все така!“. Оптимизмът за бъ-
дещето я крепи и й дава сили 
да превъзмогне временните за-
труднения, особено по време 
на пандемията. Знае, че това е 
любимата й работа - да създава 
красота за хората, да ги прави 
щастливи. Убедена е, че ако ра-
ботеше в големия град, щеше да 
се докаже по-бързо. Вярно, ма-
щабите на малкия градец са й 
тесни, но пък винаги търси нови 
възможности, обмисля десетки 
варианти и нонстоп работи, за 
да продължи напред. Дребно-
мислието й е чуждо. Обича да 
помага на хората в беда - прия-
тел е за дълъг път. 

Вече 15 години се доказва 
като експериментатор - моде-
лиер и творец. Началото е още 
в ученическите й години. През 
1990 г. в часовете по изобрази-
телно изкуство при г-жа Мария 
Тенева в СУ „Н. Й. Вапцаров“, 
Нана прави най-хубавото тъкано 
пано - с чувство за усет към цве-
товете и умелото им съчетаване. 
Учителката Тенева с наблюда-
телно око забелязва таланта на 
детето и полага немалко грижи 
да го ръководи и направлява, за 
да израсне като художник. Ок-
риля талантливата ученичка по 
пътя на израстването й. С обич и 
благодарност днес Атанаска си 
спомня и за Ат. Турлуми - класен 
ръководител, за преподаватели-
те Др. Милева, Румяна Георгие-
ва и Веска Куцарова. 

Родена е в Айтос на 6 юли 
1974 г. Баща й Димитър Атана-
сов работи дълги години в ня-
когашния ресторант „Републи-
ка“. Майка й - Султанка Атана-
сова, е конструктор чертожник 
в завод „Ченгелиеви“. Вероятно 
е наследила уменията от майка 
си. А може би, и от дядо си по 
бащина линия, който е изработ-
вал въжета и осигурявал рабо-
та на няколко човека. Може би 
затова Георги Джамбаза е под-
мятал: „Ще станеш като дядо си 
фабрикантка, т.е. бизнесменка. 

Съпругът на Маринова - Лазар, 
работи като оперативен дежу-
рен в РПУ - Айтос. Той е нейни-
ят вдъхновител, подкрепя смели-
те й идеи и я насърчава. Децата 
- Петко е пред дипломиране във 
ВУЗ Бургас, а дъщерята Деси е 
ученичка в Руската гимназия. 
Обичта към музиката и поезия-
та Атанаска предава и на деца-
та си. Запленена е от поетична-
та реч, природно интелигентна е 
и с разностранни интереси, жа-
дува да попълва всеки миг от 
живота си със знания. Нейните 
университети, като при Горки, са 
житейските изпитания...

Говори с много топлота се-
мейството си - то й дава сили-
те и куража да работи и да по-
ема рискове. Леля й по бащина 
линия й подарява шевната ма-
шина на баба й. Баща й пък на-
мира копия от модели в списа-
ния, където има кройки. Всич-
ко започва от една блуза, която 
Атанаска трябва да преправи. С 
умиление днес си спомня тези 
мигове, които слагат началото 
на професионалното й ориенти-
ране. И отново, в изблик на чув-

ства повтаря име-
то на учителката 
Веска Куцарова, 
която възпламе-
нява у нея жела-
нието да рецитира 
поезия и да чете 
проза. След като 
завършва средно-

то си образование работи като 
магазинерка, барман - важно е 
да не тежи на семейството си. 
След майчинството на първо-
то си дете започва работа като 
шивачка в ателието на Мария 
Александрова, но през 1999 г. е 
съкратена. 

На 1 април 2004 г. най-после 
регистрира своя фирма, с об-
ичното свое име от детството - 
„Нана“, за шивашки услуги. С ог-
ромно желание започва работа. 
Често се случва за услугите да 
й заплащат с продукти, но не се 
плаши от трудното начало. Пър-
ва Тодорка Русинова, директор 
на ОУ „Светлина“ - с. Тополица, 
повярвала в нейните възмож-
ности и й дала поръчка. И така, 
за 24 май Маринова ушива по-
лички за децата от училището. 
И от децата, започва да шие за 
майките и за бабите. Сега крои 
и шие дрехи за цели родове от 
селото. „Ушитите облекла гово-
реха за моите възможности. Хо-
рата ме търсеха, нямах нужда от 
реклама“, казва Атанаска, която 
повече от десетилетие отговор-
но и качествено шие униформи-
те на малки и големи ученици от 
с. Тополица. 

Имала е и огорчения, но за 
тях не иска да си спомня. Даря-
вала е по 12 костюмчета за деца 
в наша детска градина, а после 
я забравят. Не е злопаметна. С 
приятно чувство си спомня за 
работата с Росица Кавръкова, 
ръководител на танцов състав 
„Тракийче“ в СУ "Христо Ботев" 
в Айтос. Тя именно я свързва с 
много други танцови самодей-
ни състави от Бургас, „Лукойл“, 
„Гергьовче“, „Бял равнец“. Рабо-
тила е и с танцов състав „Сла-
вейче“ към Военен клуб - Айтос, 
с ръководител Милка Рускова. 
Продуктивна е срещата й с ди-
ректорката на училище „Елин 
Пелин“ - Бургас Пепа Запряно-
ва, ръководител на Хор за на-
родни песни с 5-гласово звуче-
не, чиито изпълнения вълнуват 
Маринова. Всяка година с хора 
си тази удивителна жена посе-
щава Руската федерация, ръ-
ководител е и на „Бистришките 
баби“. „Аз ги обличам с костю-
ми, които съм сътворила с мо-
ите ръце“, с основание се гор-
дее Маринова. Айтозлийката 
шие дрехи за инвалидите, онко-
болните, сътрудничи си и с мно-
го читалища от Руенска, Кар-
нобатска, Айтоска община, със 
състави от цялата Бургаска об-
ласт, включително и детски гра-
дини. Ушила е и одежди за мо-
насите от манастир в Атон (ко-
ито им занася отец Ромил, свет-

ла му памет!). 
Срещите на моделиерката с 

танцовите и певческите съста-
ви променят мирогледа й, раз-
ширяват духовните й хоризонти 
и доразвиват дарбата й да тво-
ри красота. Атанаска Маринова 
е истински ценител не само на 
народната, но и на класическа-
та музика. Мечтае да е на живо 
на концерт на Виенската фил-
хармония. И за цял живот ще 
помни думите на шивача бай То-
дор: „Работата няма я да свър-
шиш - тя ще остане и след тебе." 
Въпреки това работи със същия 
ентусиазъм, с който е започна-

ла преди 15 години. Не се щади, 
защото това я прави щастлива. 
„С моята работа не мога да за-
богатея, но мога да бъда щастли-
ва, когато виждам радост в очи-
те на клиентите си“, признава 
Атанаска. Такава е равносмет-
ката на 47-годишна айтозлийка 
за извървения дотук път. И още 
нещо ме удивлява у нея - силна-
та й обич към родината. Катего-
рична е, че за нищо на света не 
би работила в чужбина. 

Питам я защо не е постави-
ла рекламен надпис на ателие-
то, а тя се усмихва: „Любимата 
ми работа ме хвали. Всеки дово-
лен човек ми води поне още два-
ма-трима. Жалко, че клиентите 
виждат само айсберга - успеха, 
а под него стоят лишения, време, 
воля, постоянство, дисциплина, 
уморителен труд“. Измъчва се 
от факта, че е лишавала децата 
си от внимание за сметка на ра-
ботата. Но сега вече отделя дос-
татъчно време, за да разгова-
ря с тях, да се разхождат заед-
но, да посещават кина и музеи, 
да слушат хубава музика. Това 
я отморява, дава й импулс за 
нови идеи и хрумвания за твор-
ческия процес по създаването 
на модели. 

Ориентир в живота й са кни-
гите. „Негативните хора около 
нас?“ Избягва ги. Обича театър 
и опера. Интересува се от живо-
та на творците. Цени стойност-
ните неща. „По- добре с 2-годиш-
ни маратонки, но да осъщест-
вя мечтата за пътуване до Па-
риж и да видя Айфеловата кула, 
Нотр Дам и Шанз Елизе", смее 
се Нана. 

Истинско предизвикателство 
е собствената й фирма. Като ра-
ботодател трудно намира чест-
ни, работливи и обучени шивач-
ки. Предпочита две, но качест-
вени. Чете подходяща литера-
тура за организацията на про-
изводствения процес в малките 
предприятия. Убедена е, че ако 
човек го удари на печалбарство, 
ще изгуби клиентите си. Маши-
ните, с които е оборудвано ате-
лието, имат за цел да облекчат 
труда на работничките и да по-
вишат производителността на 
труда. Атанаска е ръководител 
от нов тип - стреми се да вижда 
перспективата. 

Ежедневно се сблъсква с про-

блеми, които пречат на произво-
дителността в нелекия шиваш-
ки труд, който клиентите не ви-
наги оценяват. Често се сблъск-
ва с личната отговорност на чо-
века, с когото редом работи. За 
бившата си работничка Светла 
споделя: „Рядко отговорен чо-
век, на когото можех да имам 
пълно доверие. Такава сега е и 
Росито". Маринова обича дина-
миката: крои, шие, прави проби. 
Невинаги ще я откриете в атели-
ето. Намира време за всичко, 
графикът й винаги е пълен. Точ-
на и отговорна е пред клиенти-
те си. Умее да разпредели зада-

чите си, така че в определеното 
време да бъде на точното мяс-
то - при състави, хорове, учили-
ща в областта, там, където я оч-
акват за проби или за приятел-
ски съвети.

Естествено, говорим и за 
пандемията и пораженията ко-
ито нанесе. Маринова е увере-
на, че скоро ще се отърсим от 
това зло и животът ни ще поте-
че в обичайното русло. "Но тряб-
ва всички да се вземем в ръце - 
не отчаянието, а вярата и чест-
но вложеният труд ще ни изве-
дат от тресавището", казва ай-
тозлийката.

За Маринова наградите са 
признание, но друго стопля 
чувствителното й сърце - благо-
дарността на клиентите, желани-
ето им отново да я потърсят. За-
щото тъкмо срещите с благодар-
ни клиенти й дават самочувст-
вието на майстор. Особено ко-
гато с нейните костюми децата 
постигнат успех. Заедно с деца-
та от Детската студия „Златно-
то ключе“ при СУ „Христо Бо-
тев“ - Айтос с ръководители Р. 
Йорданова и Н. Василева, Ата-
наска се радва на наградите от 
Фестивала в Бургас. А те са ди-
плом и плакет за "Най-добър кос-
тюм", именно за костюмите, кои-
то е сътворила Маринова. 

Айтос трябва да се гордее, че 
има творец и новатор като Ма-
ринова. Целеустремена, влюбе-
на в своята работа, тя всеки ден 
твори красота и стопля сърцата 
на стотици. Предизвикателства-
та в живота я стимулират да се 
съизмерва с колегите си и да 
върви с първите в овладяване 
на тайните на професията. Уди-
вителното в професионалното й 
развитие е, че започва от нула-
та, за да стигне до концертни-
те зали, до сърцата на танцьо-
рите и певците, до всички, об-
лечени в нейните костюми, до 
зрителите...

„Аз знам коя съм и какво 
мога“ - в тези думи потърсих 
творческото амплоа на Атанаска 
Маринова, опорната точка, от 
която превзема света. С много 
труд, амбиция и лишения...

Да пожелаем на Маринова 
здраве и нови творчески успехи. 
Мечтите й да станат реалност!

И Честит рожден ден в 
аванс!
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стр.4 Народен приятел8
Призванието да твориш…Хора без 

дубъл

Геновева Зафирова ни среща 
с дизайнерския талант на 
Атанаска Маринова

Атанаска Маринова

С Деси Добрева, Георги Димитров и 65-те млади танцьори от най-
новия спектакъл на "Петлите"

В ателие "Нана" На сцената с костюмите на „Нана“



Все повече пици, дюнери и  
странджанки стават „жертва“ на гларуси

Георги РУСИНОВ

Гларусът е един от символи-
те на Бургас и Черноморието. 
През последната година и не-
що жълтокраката чайка, както 
е официалното име на птицата, 
засили набезите си върху хо-
рата. Почти няма човек в Бур-
гас или гост на града, на кого-
то гларус да не е отмъкнал или 
да е опитал да отмъкне закус-
ка, дюнер, пица, хамбургер, 
странджанка или каквато и да 
е друга бърза храна. В повече-
то случаи обаче птиците са из-
ключително успешни, а похва-
тът им е досущ като на грабли-
ви птици – наблюдават отвисо-
ко, спускат се мълниеносно и с 
прецизност захапват храната. 
Наш репортер наскоро също 
стана „жертва“ на гларусова 
атака. Пернатият крадец успя 
да отмъкне с изключителна 
ловкост половин пица. 

Защо обаче гларусите атаку-
ват човешката храна? Може 
би, защото им е лесно или пък 
са притиснати от обстоятел-
ствата. Каквато и да е причи-
ната, нищо неподозиращите 
„жертви“ разбират едва след 
атаката. Практиката за краде-
не на храна винаги е била в ре-
пертоара им, но през послед-
ните години тя се засилва по-
вече. Някои смятат, че това е 
така след масовата подмяна 
на отворените контейнери за 
боклуци със затворени такива 
в Бургас. Други казват, че по-
пулацията им се увеличава с 
доста бързи темпове и оттам 
храната става още по-кът. Така 
все повече стават случаите на 
нападнати от гларус бургазлии 
и гости на града, разхождащи 
се със закуски по улиците. 

Птиците не подбират и цели-
те си вече. В предишни години 
се забелязваше, че мишени 
им бяха предимно жени и мал-
ки деца. Не един или двама 
мъже обаче след това разбра-
ха по трудния начин, че дори и 
те са податливи на атака с цел 
кражба на бърза храна. 

Истината е, че като всяко 
животно, делящо територия с 

човека, и гларусът започва да 
става зависим от двукракия си 
съсед – и най-вече от храната 
и отпадъка му. По същата при-
чина преди хиляди години пър-
вите племенни организации на 
хората опитомяват все по-на-
влизащите в селищата им въл-
ци, които търсят храна. Зара-
ди това не е случайно, че в об-
ластта най-много гларуси все 
още има в Бургас. Най-много 
хора е равно най-много потен-
циална храна. Жълтокраките 
чайки са се превърнали в ис-
тински хегемон във въздуха 
над града, като постоянно рас-
тящата им популация измест-
ва постепенно други птичи ви-
дове. Конкурент продължава 
да им е градският гълъб, който 
обаче редовно става жертва, 
и то буквална, на гларуси. 
Врабчета почти не се забеляз-

ват. Дори свраките, гарваните 
и гаргите, които са обичайни 
градски видове, липсват по 
морето. 

Бургас обаче, изглежда, ве-
че не е достатъчен да изхран-
ва птицата без конкуренция и 
гларуси са забелязвани все 
по-често и във вътрешността 

на страната. Причината е съ-
щата – където има храна и 
най-вече сметища, има и гла-
руси. Читател на „Черномор-
ски фар“, от години живеещ в 
София, сподели пред наш ре-
портер, че в столицата птица-
та, макар и все още необичай-
на гледка, се среща. Друг наш 
читател потвърди това за 
Пловдив. 

В Бургас обаче, както уста-
новяваме, затворените кон-
тейнери затрудняват прехра-
ната на гларусите и затова 
атаките срещу хора зачестя-
ват. Бургаският музикант Ге-
орги Мархолев дори предлага 
на Община Бургас да постави 
предупредителни табели с 
надпис „Пазете храната си от 
гларуси“ или „Пазете храната 
си от атакуващи грабливи пти-
ци“. Указателните знаци да се 
позиционират в централната 
градска част и най-вече по 
улиците „Богориди“ и „Алек-

сандровска“, където нападе-
нията са най-много.

Публикуваме призива му с 
лека редакторска намеса:

„Моля да се обърне внима-
ние на ниско прелитащите са-
мостоятелно или в организи-
рани групи гларуси по улица 
„Богориди“, атакуващи хора, 
които са си закупили закуски, 
пици, дюнери и подобни утоля-
ващи глада субстанции! Тези 
гларуси отвличат обектите, ко-
ито захранват, отвличат ги от 
ръцете на миряните! Пораже-
нията са големи както от фи-
нансов, така и от морален и 
духовен характер! Също така 
граждани от различни възра-
сти карат велосипеди или по-
добни, също така и моторизи-
рани двуколки с висока ско-
рост и така застрашават здра-
вето и живота на гражданите, 
предполагам, повечето от кои-
то са си загубили вече закус-
ките!“ 

Макар и в шеговит тон, при-
зивът на бургазлията предиз-
вика интерес у социалните 
мрежи и той обеща, че ще го 

направи и в официално 
предложение до Община 

Бургас и Общинския съ-
вет – Бургас. По темата с 
велосипедите и троти-
нетките му бе отговоре-
но от общинския съвет-
ник Георги Маринчев, че 
те и сега са забранени в 
пешеходните зони.

Темата с гларусите бе 
повдигната и при официал-

ното стартиране на 5G мре-
жата на „Теленор“ в България. 
На официално представяне в 
Бургас председателят на Ко-
мисията за регулиране на съ-
общенията Иван Димитров, 
коментирайки старта на 5G, 
заяви следното:

„Мога да потвърдя, че мре-
жата с технически средства е 
реална и се вижда. Идвайки 
насам, много внимателно на-
блюдавах гларусите, държат 
се по същия начин, по който и 
миналата година, така че сме 
свидетели на едно технологич-
но събитие, което ще създава 
нова среда и качество за мно-
го отрасли на бизнеса, здраве-
опазването и образованието“.
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УВЕДОМЛЕНИЕ
за инвестиционно предложение

от ЗКПУ Гея град Каблешково град Каблешково 
ул.Стара планина № 22

Уведомяваме Ви, че ЗКПУ Гея има следното инвести-
ционно предложение:

Водовземане от подземни води чрез съществуващи 
водовземни съоръжения 

- шахтов кладенец ШК - 1 в ПИ 35033.412.11гр рег.но-
мер 25203402797/23.04.21г

- шахтов кладенец ШК - 2 в ПИ  35033.412.56гр рег.но-
мер 25203402796/23.04.21г.

УПРаВИтЕЛЕН СЪВЕт ЗКПУ ГЕЯ

4 Бургазлия поиска предупредителни 
табели за грабливи пернати по 
централните улици 
4 КРС: И със старта на 5G птиците  
се държат по същия начин

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-384/11.06.2021 г. на кмета на об-
щината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура за провеждане на публичен търг с тайно 

наддаване за отдаване под наем, за срок от 5 г. на следния обект: 
петно № 48 от СПО за 2021 г. за гр. Ахтопол, с площ 12 кв. м., раз-
положено в ПИ № 00878.501.694 по КК на гр. Ахтопол, актуван с 
АПОС № 820/08.12.2014г., с цел „заведение за обществено хра-
нене”.

ОПРЕДЕЛЯ следните задължителни условия за провеждане на 
търга:

Начална тръжна наемна цена в размер на 35,40 лв. без ДДС на 
месец, годишна тръжна наемна цена в размер на 424,80 лв. без 
ДДС

- Направените предложения не могат да бъдат по – малки от 
първоначалната тръжна наемна цена плюс 10 % от същата.

- Наемната цена се плаща до 25-то число на текущия месец.     
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодство-

то на Община Царево до 15,00 ч. на 29.06.2021г. 
 Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. на 

30.06.2021г. 
Предложенията за участие се подават в деловодството на Об-

щина Царево в запечатани и непрозрачни пликове, надписани с 
наименованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация – 100.00 лева без ДДС и раз-
мер на депозит за участие – 10% от началната тръжна годишна це-
на в размер на 42,48 лева, вносим по сметката на Общината: 
ВG35 UNCR 70003324008729, най-късно  до 29.06.2021г.

 Дата на отваряне на предложенията-01.07.2021г. , час-10,30 
часа, място- заседателната зала в сградата на фронт офиса на об-
щина Царево.

Оглед на имота ще се извършва по искане на кандидат след за-
купуване на тръжната документация и внасяне на депозита за 
участие, всеки работен ден до датата на провеждане на търга.

За контакт:Галина Вълева -    тел. 0590 550 -24  

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-383/11.06.2021 г. на кмета на об-
щината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура за провеждане на публичен търг с тайно 

наддаване за отдаване под наем за срок от 5 г.  на  Павилион №4 
с площ от 20 кв.м., разположен в петно №5, находящо се  в ПИ № 
44094.501.360 по КККР на с.Лозенец, актуван с АЧОС 
№167/03.06.2003 г., съгласно СПО за с. Лозенец, с начална тръж-
на месечна наемна цена в размер на 88 лв. без ДДС на месец и 
годишна начална тръжна наемна цена в размер на 1056 лв. без 
ДДС.

- Направените предложения не могат да бъдат по – малки от 
първоначалната тръжна наемна цена плюс 10 % от същата.

Срок за закупуване на тръжната документация от деловодство-
то на Община Царево до 15,00 ч. на 29.06.2021г. 

 Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. на 
30.06.2021г. 

Предложенията за участие се подават в деловодството на Об-
щина Царево в запечатани и непрозрачни пликове, надписани с 
наименованиет о на участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без ДДС и размер на 
депозит за участие -105,60 лева -10 % от началната годишна 
тръжна наемна цена,  в размер на 105,60 лева, вносим по сметка 
на Община Царево-  ВG35 UNCR 70003324008729, най-късно  до 
29.06.2021г.

 Дата на отваряне на предложенията-01.07.2021г. , час-10,15 
часа, място- заседателната зала в сградата на фронт офиса на об-
щина Царево.

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на кандидата след 
закупуване на тръжната документация, всеки работен ден до дата-
та на провеждане на търга.

За контакт : Галина Вълева – тел. 0590550-24

ОБЯВА
На основание чл.4, ал.2 от НУРИОВОС, „НОВ ПРОЕКТ” ООД, уве-

домява всички заинтересувани физически и юридически лица, че 
има следното инвестиционно предложение за изграждане на: 
„Преработка по време на строителство по чл.154 от ЗУТ за търгов-
ско-обслужваща сграда с апартаментен и туристически комплекс 
в УПИ Х-14, кв. 15а по плана на ж.к. „Братя Миладинови”, гр. Бур-
гас, ПИ с идентификатор 07079.619.108 по КК на гр. Бургас, Об-
щина Бургас“.

Лице за контакти: Маргарита Кабадаиева -пълномощник
Тел. 0888920075

Освен че крадат храна, гларусите са в 
конкуренция с котките по улиците Сметищата във вътрешността на страната привличат птиците

Музикантът Георги Мархолев отправя интересното 
предложение



Ина ПЕТРОВА

В Приморско предстои да 
бъдат монтирани помпи-фил-
три, които ще събират плава-
щи морски отпадъци в аква-
торията на пристанището. 
Иновативната технология е 
част от дейностите по нов 
екопроект, който общината 
започва да реализира. 

Финансирането му е на 
стойност близо 150 хиляди 
евро, които идват по програ-
ма „Опазване на околната 
среда и климатични проме-
ни“ чрез Норвежкия финан-
сов механизъм. Проектът е 
насочен към ограничаване 
на отпадъци в морската сре-
да, от сушата и от малки пла-
вателни съдове.

„Идеята е на пристанището 
да бъдат монтирани три броя 
потопени помпи, които игра-
ят ролята на филтър. Това, 
което те ще направят, е да 
събират плаващите отпадъци 
на територията на пристани-
щето, като ефективността на 

всяка от тях е до 20 кг отпадъ-
ци на ден“, поясни при прес-
таването на проекта негови-
ят ръководител Люба Желе-
ва. Тя подчерта, че основни-
ят замърсител на морето е 
пластмасата. И разказа пред 
аудиторията, че малка пласт-
масова бутилка ще се раз-
гради в микрочастици за над 

500 години.  
По проекта се предвижда 

още подмяна на съдовете за 
отпадъци на пристанището и 
рибарския кей. От екипа по-
ясниха, че ще се обособят 
нови пет точки за сметосъби-
ране на северния и южния 
плаж в Приморско. Съдовете 
за отпадъци ще бъдат в спе-

циални конструкции, за да не 
се разнасят боклуците от 
птици и животни в околно-
стите.

Ще бъдат проучени добри-
те практики в страните член-
ки на ЕС, както и на страните 
донори във Финансовия ме-
ханизъм на Европейското 
икономическо пространство 

– Норвегия и Исландия, за 
намаляване на замърсяване-
то от земни източници на 
морската среда и почиства-
нето на морската повърхност 
от плаващи отпадъци. 

В основата на предотвра-
тяването на замърсяването е 
повишаването на екологично-
то съзнание и културата. Това 

е и причината да мотивираме 
децата и учениците да разбе-
рат значението на тази кауза, 
подчертаха от екипа.

„Целта на проекта е да ни 
научи да мислим в правилна 
посока. Не може да правиш 
инвазия и после да очакваш 
благодат. Убеден съм, че 
ефектът ще бъде точно такъв 
и основният носител, основ-
ният заряд ще мине точно 
през нашите прекрасни де-
ца“, каза кметът на община 
Приморско Димитър Герма-
нов. 

Възпитаници на местното 
училище показаха съпри-
частност, като представиха 
есета на тема чисти морски 
води. Те ще бъдат нераздел-
на част от проекта и зана-
пред. Очаква се да се вклю-
чат в обща доброволческа 
акция за почистване в града, 
предвидена е и образовател-
на кампания.  

Дейностите по проекта ще 
се реализират през следва-
щите 24 месеца.

Георги РУСИНОВ

На плаж в Сарафово биват 
изхвърлени на брега тонове 
водорасли. Голямата купчина 
мъртва биомаса притеснява 
някого и е подаден сигнал към 
РИОСВ-Бургас. Проверката 
обаче показва, че нарушение 
няма. От Екоинспекцията 
обясняват, че водораслите са 
струпвани, за да се оттече во-
дата от тях преди да бъдат из-
возени към депото в Братово, 
а това не е нарушение. Защо 
обаче се стига до казуса по-
питахме еколога Спас Узунов. 
„Причините са няколко и вза-
имосвързани“, казва той.

„В Сарафово всичко започ-
ва след реконструкцията на 
пристанището и изграждането 
на марината. Самото изграж-
дане не е съобразено с водни-
те течения, които са в това за-
ливче и ги променя, което во-
ди да затваряне на залива и 
нарушаване на циркулацията 

на водите. Те вече не могат да 
се движат добре и да се опре-
сняват и създават такива 
предпоставки за цъфтеж на 
водорасли в горния слой. Те 
като цъфтят, изразходват 
всичкия кислород, който е във 
водата. Това е характерно при 
водораслите. През деня, кога-
то има фотосинтеза, водорас-
лите продуцират много кисло-
род, развиват се, размножа-
ват се и вечерта го издишват. 
Така за останалите организми 
няма достатъчно кислород. 
Това са условия, близки до 
анаеробни. Нарича се анок-
сия – ниска концентрация на 
кислород във водите. В такива 
условия се развиват конку-
рентни видове, които нямат 
конкуренция и се възпроиз-
веждат масово. Тези на пла-
жа са такива. Те са долу в 
придънната част, където няма 
никакъв кислород и когато от-
мира масата, вълните я из-
хвърлят на брега. Това се на-

блюдава всяко лято. Сега ги 
изгребват на този плаж. Ми-
налата и по-миналата ги из-

гребваха на съседен плаж“, 
обясни експертът.

Според него този проблем 
ще продължи, докато не се ре-
конструират бреговите съоръ-
жения.

„Трябва да се направи мо-
дел и да се види как са проме-
нени теченията и как да се 
възстановят. Решението е то-
ва да се прави превантивно, 
когато се изграждат приста-
нища и каквито и да са брего-
защитни съоръжения. Трябва 
да се моделира какво ще ста-
не. Това трябва да е заложено 
в ОВОС, но то се избягва да 
се прави ОВОС, защото ми-
слят, че това е спънка за ин-
вестиционното предложение – 
някакви еколози искат да им 
спират строителството. А то 
просто процедурата по ОВОС 
казва на инвеститора какво 
да направи, за да намали от-
рицателния ефект върху окол-
ната среда. Когато ОВОС ти 
каже, че ти трябва така да по-
строиш съоръжението, че да 
има достатъчно циркулация 

на водата, проектантите тряб-
ва да го направят, а строите-
лите да го изпълнят. Това не 
се случва, или поне аз не съм 
запознат за построените в по-
следните години пристанища 
и други брегоукрепителни съо-
ръжения да се е случило“, 
казва още Узунов.

Като подобен пример той 
посочва и Черноморец. Там 
също промяна в динамиката 
на водата в залива води до 
изместването на пясъците от 
едно място на друго.

„Т.е. това пак е вследствие 
на променената циркулация. 
Там понеже е малко по-отво-
рено към морето, може би за-
ради това не се наблюдава та-
къв интензивен цъфтеж на во-
дорасли. Може би ще трябва 
да наблюдаваме какво ще се 
случи и в Крайморие с новия 
пристан. Доколкото ми е из-
вестно, в Ченгене скеле са 
предвидили такива мерки. 
Най-елементарното е под бу-
ната или вълнолома да се ос-
тавят едни тръби в ниското, в 
които водата да циркулира и 
да се обменя. Дали това ще е 
факт, не мога да твърдя, но ми 
казаха, че е предвидено”, 
обясни екологът.

Може ли да е друга причи-
ната, или да не е свързана с 
човешката намеса? Узунов 
казва, че ако е добре запазе-
на морската екосистема, та-
кива процеси не би трябвало 
да се случват. Едни процеси 
регулирали други.

„В Сарафово има и замър-

сяване. Водите на целия Бур-
гаски залив са натоварени с 
биогени. Това са азотни и фо-
сфорни съединения. Те идват 
от селското стопанство – то-
рове, пестициди и т.н., и от 
битово-фекалните води. От 
селското стопанство, въпреки 
че са далеч обработваемите 
земи, все пак от повръхност-
ния и подземния отток в мо-
рето навлизат големи количе-
ства биогени от самите зау-
ствания в населените места. 
Също така къде има, къде ня-
ма пречиствателни станции, 
къде не са с добър капацитет 
или не са проектирани добре 
и се стига до заустване. 
Конкретно за Сарафово дори 
и да го няма това затваряне 
на залива, тези биогени под-
хранват микроскопичните во-
дорасли, които цъфтят. В Са-
рафово има две зауствания. 
Аз не знам там какво е състо-
янието на водите. Мога да 
взема проба и да дам да я 
тестват. Със сигурност ще се 
разминава от оптимистичните 
резултати, които ни дава дър-
жавната администрация“, 
уточни той.

Екологът припомни и че 
България като страна е в на-
казателна процедура за не-
достатъчна степен пречиства-
не на водите в градските пре-
чиствателни станции – т.е. 
проблемът е в цялата страна, 
не е само по морето.

За водораслите на Сарафо-
во пък ситуацията била след-
ната:

„РИОСВ-Бургас от гледна 
точка на отпадъка няма про-
блем. Ако концесионерът ги 
изгребва от морето, стават от-
падък и той трябва да ги тре-
тира по начина, по който поз-
волява законът. Може вре-
менно да ги съхранява на пло-
щадка и да ги предава на фир-
ма, която има лиценз за би-
оразградими отпадъци, която 
да ги транспортира и депони-
ра в депо, където има клетка 
за такъв вид отпадъци. Те не 
стават за компостиране, за-
щото имат много сол, така че 
ще трябва да се оставят да из-
гният“, обясни екологът.

Помпи-филтри ще събират 
морски отпадъци в Приморско

СТРА НИ цА 10 15-17 ЮНИ 2021

ЕкологиЯ

Тонове водорасли се появяват по плажове  
в началото и в края на лятото 4 Зауствания и неправилно 

проектирани съоръжения са 
причина за купчината в 
Сарафово

4 От Екоинспекцията: 
Нарушение няма 

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-386/11.06.2021 г. 
на кмета на общината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура за провеждане на публи-

чен търг с тайно наддаване за отдаване под наем, 
за срок от 5 г. на следния обект: преместваем 
обект – санитарен контейнер, с три санитарни 
клетки, с площ от 12 кв.м., находящ се в ПИ № 
00878.501.506 по КККР на гр. Ахтопол, актуван с 
АПОС №72/17.04.2006 г.

ОПРЕДЕЛЯ следните задължителни условия за 
провеждане на търга:

Начална тръжна наемна цена в размер на 2,40 
лв. без ДДС на месец, годишна тръжна наемна 
цена в размер на 28,80 лв. без ДДС;

- Направените предложения не могат да бъдат 
по – малки от първоначалната тръжна наемна це-
на плюс 10 % от същата.

- Наемната цена се плаща до 25-то число на 
текущия месец.     

Срок за закупуване на тръжната документация 
от деловодството на Община Царево до 15,00 ч. 

на 29.06.2021г. 
 Срок за подаване на предложенията за учас-

тие- до 16,00 ч. на 30.06.2021г. 
Предложенията за участие се подават в дело-

водството на Община Царево в запечатани и не-
прозрачни пликове, надписани с наименование-
то на участника и имота.

Цена на тръжната документация – 100.00 лева 
без ДДС и размер на депозит за участие – 10% от 
началната тръжна годишна цена в размер на 2,88 
лева, вносим по сметката на Общината: ВG35 
UNCR 70003324008729, най-късно  до 
29.06.2021г.

 Дата на отваряне на предложенията-01
.07.2021г. , час-10,00 часа, място- заседателна-
та зала в сградата на фронт офиса на община Ца-
рево.

Оглед на имота ще се извършва по искане на 
кандидат след закупуване на тръжната докумен-
тация и внасяне на депозита за участие, всеки 
работен ден до датата на провеждане на търга.

За контакт:Галина Вълева -    тел. 0590 550 
-24 

Спас Узунов



Георги РУСИНОВ

От 11 юни насам, в продължение на 
един месец – до 11 юли, Европа, а и 
по-голямата част от света ще са под-
чинени на Цар Футбол. Евро 2020 най-
накрая започна през 2021-ва. В битка-
та за Стария континент участват ре-
корден брой финалисти и държави до-
макини. Наш репортер потърси мне-
ние от членовете на Спортната коми-
сия към Общински съвет – Бургас за 
това как видяха старта на първенство-
то, кое им прави впечатление и кой 
им е фаворит за шампионската титла. 
Вижте какво каза председателят Йор-
дан Георгиев, заместник-председате-
лят Георги Маринчев и членовете Кра-
симир Калудов, Тодор Йосифов и Ста-
нимир Апостолов.

Йордан Георгиев

Всички сега говорят за Кристиян 
Ериксен и неприятния инцидент, как-
то и за изненадата, че Финландия по-
беди Дания в Копенхаген. Имаха го-
ляма доза късмет. Иначе наблюдава-
ме нелош футбол от началото на Ев-
ропейското. Отборите играят на висо-
ки обороти, открито, явно се познават 
добре. Ще има тепърва интересни ма-
чове. 

Самата система с многото държа-
ви домакини има своите плюсове. 
Един от тях е, че няма да се налага на 
много от феновете да пътуват извън 
държавите, или ще ходят до съседни 
държави. Положително за едни и от-
рицателно за други е, че някои от от-
борите на практика играят домакин-
ски мачове. Както видяхме обаче, Ру-
сия падна от Белгия и Дания падна от 
Финландия като домакини. Притесне-
нията за разстоянията не мисля, че са 
основателни, защото едно световно в 
Щатите например също е с големи 
разстояния между мачовете. 

Като цяло си мисля, че един от фа-
воритите за титлата ще е Италия. Ня-
ма много блестящи футболисти, но по-
казва един добър и сериозен футбол. 
Другият отбор, който може да спече-
ли европейската титла, е Белгия. Мно-
го добре балансиран състав имат. 
Франция като действащ световен 
шампион също са фаворити, но спо-
ред мен при тях ще се натрупа умора-
та. Германия не бива да се отписва. 
Колкото и да са били слаби, винаги се 
промъкват напред. Аз обаче лично за-
лагам на Италия или Белгия.

Георги Маринчев
Признавам си, че нямам конкретен 

отбор, на който да симпатизирам от 
доста години насам, що се отнася до 
националните гарнитури. По-принцип 
във футболните битки между „Давид 
и Голиат“ винаги предпочитанията са 
ми към „аутсайдера“. Може би за то-
ва, че съм българин и ние винаги сме 
били в такава позиция. Спомням си 

какво вдъхновение ми докара отборът 
на Исландия с победата си над Англия 
преди години. 

Аз гледам на това Европейско в съв-
сем друг контекст. Това е първият го-
лям спортен форум, чрез който Евро-
па ще се опита да си върне нормал-
ния живот, насладата и усмивката от 
играта, споделената радост с човека 
до себе си. Факта, че се провежда в 
11 страни (безпрецедентно), разглеж-
дам като символ на общата ни воля и 
порив за нормалност. И в този сми-
съл да спечели най-добрият, с най-кра-
сива и честна игра, но победителите 
ще бъдем всички ние – обичащи фут-
бола и спорта като цяло.

Красимир Калудов

Това е възможно най-необичайно-
то европейско първенство по футбол, 
защото по документи е ЕВРО 2020, а 
се провежда през 2021 година. Пък и 
защото страните домакини, по чиито 
стадиони се играят мачовете, са обър-
кващо много. Но в края на краищата 
Европа ще бъде футболен континент 
близо месец. В България по навик ще 
бъдем само зрители. До момента ви-
дяхме, че на нашия континент страни-
те се движат на различни скорости не 
само в политиката и в икономиката, 
но и във футбола. В спортната инфра-
структура също. 

Италианците показаха пребогат так-
тически и игрови арсенал, срещу кой-
то отборът на Турция беше безсилен. 
А всъщност комшиите имат доста до-
бри играчи. За двубоя между Швейца-
рия и Уелс можем да направим нещо 
благородно. Просто, да го забравим. 
Белгия буквално унижи Русия, но в то-
ва няма нищо изненадващо, щом в 
единия отбор играч от калибъра на 
Азар е резерва на треньорската ска-
мейка, а в другия Артьом Дзюба и ве-
теранът Жирков са суперзвезди. Бел-
гийците са невероятен отбор и имат 
потенциал за нещо голямо. 

Финландия спечели първата си по-
беда на европейско първенство, но го 
направи с малко късмет и доста хи-
трост, докато футболистите на Дания 
трябваше да се изправят срещу стра-
ховете си за живота на Кристиян Ерик-
сен, а не срещу възможността да за-
губят. В тази среща беше спасен един 
живот, докато в сметката на един от-

бор бяха записани три точки. А капи-
танът на датчаните Симон Кяер даде 
вдъхновяващ пример за лидерство. 

Все още е твърде рано за изводи 
или за прогнози. Все пак бих си поз-
волил да прогнозирам, че на този фо-
рум Португалия няма да се изкачи на 
европейския футболен връх. Там ня-
ма да стигне и вечният претендент Ан-
глия. Гарет Саутгейт е изградил неве-
роятен отбор с млади и талантливи иг-
рачи, но обикновено гафовете в защи-
та при англичаните са задължителни 
в ключови моменти и едва ли този път 
ще бъде нещо по-различно. 

Очаквам отборът на Македония да 
спечели поне една победа. Напук на 
логиката и на моментното съотноше-
ние на силите, германците като нищо 
могат да стигнат до финалната четвор-
ка. Но тогава ако говорим за логика, 
някой измежду отборите на Белгия, 
Франция и Италия би трябвало да 
грабне първото място в първенство-
то. Просто това са тимовете, които 
притежават страховит футболен по-
тенциал, талант, звездни селекции, си-
ла, но и много добри треньори. 

Защо не споменавам Испания ли? 
Защото треньорът Луис Енрике не взе 
в селекцията на Ла Фурия нито един 
играч на Реал Мадрид и защото засег-
натите от коронавирус играчи в със-
тава могат да стигнат критична брой-
ка. Каквото и да е, щастлив съм, че 
гледаме ЕВРО 2020, макар и през 2021 
година. И нещо много важно. Моите 
футболни прогнози почти никога не се 
сбъдват. В това отношение приличам 
на Пеле, но в игрови и технически план 
наподобявам на Артьом Дзюба.

Тодор Йосифов

Европейското първенство по фут-
бол е грандиозно събитие за цялата 
общественост. На първо място, като 
икономист считам, че решението на 
УЕФА да проведе тази година ЕВРО 
2020 в различни държави е изключи-
телен ход, който дава възможност за 
стимул на местното население и биз-
нес. Отваря по различен и иновати-
вен начин бъдещето на развитието за 
спортните мероприятия. 

Личният ми фаворит е Германия, ми-
сля, че двубоят им с Франция ще пре-
допредели бъдещия шампион на Ста-
рия континент. Белгия също показва 
много сериозни качества на футболи-
стите си и отборът има големи шансо-
ве за титлата, но моят личен фаворит 
винаги са били немският тим и мисля, 
че те ще бъдат шампиони.

Станимир Апостолов

Eвро 2020 е супернеобичайно и то-
ва не е само защото се провежда 
през 2021 г., но най-вече заради про-
менения формат. С включването на 
рекордно голям брой финалисти и 
провеждането му на територията на 
различни държави безспорно отне-
мат от блясъка на първенството. То 
все повече заприличва на една по-
концентрирана квалификационна 
фаза, отколкото на финален тур-
нир. 

След като на предното европей-
ско най-накрая Португалия спечели 
голям турнир, напълно заслужено, 
сега си мисля, че е време Белгия да 
осребри потенциала на своите су-
перзвезди. Прогноза - титла за Бел-
гия.
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Бургас доказа, че разполага с футболни 
дарования и когато се работи правилно с 
тях, то резултатите са налице. Отборът на 
ФК „Звезденбург“, който е скачен съд със 
ДФК „Звездичка“, спечели третият после-
ден бараж за влизане в Елитна група U15, 
изиграни със състави извън Бургаска об-
ласт. 

Възпитаниците на Павел Алексиев са с го-
дина по-малки от опонентите си. В решител-
ния сблъсък бургазлии победиха връстни-
ците си от „Локомотив“ (Горна Оряховица) 
с 6:2, на неутрален терен - в Стара Загора. 

„Този успех е в резултат на общата екип-
на работа и той идва навръх 10-годишния 
рожден ден на клуба. Децата постигнаха 
страхотна победа! Целият екип сме амбици-
рани да докажем какво можем“, коментира 
председателят Петър Алексиев.

С така извоюваната победа, ФК „Звез-
денбург“ влиза в Елитната група U15 и ще 
участва в шампионат с най-водещите клу-
бове в страната. При всички случаи на бур-
гаския тим ще му трябва солидна финансо-
ва подкрепа, защото разходите рязко ска-
чат нагоре.

СКАНДАЛ „Звезденбург“ влезе 
в Елитната група U15

Спортната комисия в Бургаския общински 
съвет прогнозира изхода от Европейското 
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Първият голям спортен форум след ковид - 
опит да се върнем към нормалното

Българският лекар, спасил Кристиян 
Ериксен – приятел на бургаска легенда

Георги РУСИНОВ

На истинска трагедия можеше да 
станат милиони зрители в събота по 
време на мача от Европейското пър-
венство Дания – Финландия. Звезда-
та на домакините – 29-годишният 
Кристиян Ериксен, колабира на те-
рена в края на първото полувреме. 
Първоначално всички помислиха, че 
си е глътнал езика, но се оказа, че 
ситуацията е далеч по-сериозна. Съ-
отборниците му набързо направиха 
жива верига около него, за да може 
инфарктната ситуация да не бъде за-
печатана на фотоапарати и предава-
на по телевизията. 

Минутите минаваха, а физиономиите на датчаните ста-
ваха все по-сериозни и загрижени. Някои от мъжете до-
ри пуснаха сълзи от притеснение за живота на съотбор-
ника им. Милиони зрители също бяха затаили дъх пред 
екраните. В един момент дори съпругата на футболиста 
слезе на терена, но бързо бе спряна и утешена от капи-

тана на скандинавците – Симон Кяер и вратарят Ка-
спер Шмайхел. Те двамата бяха и сред първите, ко-
ито се втурнаха да помагат на съотборника си със 
сърдечен масаж, още преди на терена да влязат ле-
карските екипи. 

В крайна сметка Ериксен бе изнесен от терена, 
а съотборниците му бяха покрили четирите страни 
на носилката с плат, отново да го предпазят от по-
гледите на публиката. Напрежението растеше все 
повече. Малко след това обаче се появиха снимки 
във Фейсбук, на които се вижда, че Ериксен е в съз-
нание, с кислородна маска на лицето. Стана ясно, 
че е получил инфаркт, но е в болница и в стабилно 
състояние.

На следващия ден стана ясно, че български ле-
кар е спасил звездата на Дания. Д-р Валентин Ве-
ликов е сред медиците, оказали първа помощ на 
датския национал. Бургаската легенда и бивш вра-
тар – Любомир Шейтанов, сподели снимка, на коя-
то са заедно с д-р Великов. Пред наш репортер той 
обясни, че са приятели и са работили заедно в на-
ционалния отбор и в Кипър в тима на „Омония“. 

Д-р Великов в момента работи в „Лудогорец“. За 
Европейското е прикрепен към националния отбор на 
Дания, като наблюдаващ за допинга от страна на УЕФА. 
Във всеки тим има по един такъв отговорник. Именно 
затова българинът е бил край терена и е съдействал за 
спасяването на Ериксен.



„Черноморски фар“

Бургаската опера е 
подготвила „Йохан Щра-
ус гала“ за меломаните 
днес от 20.30 часа в Лет-
ния театър.

Блестящият набор от 
арии, дуети, ансамбли 
и хорове из оперетните 
шедьоври на Йохан Щра-
ус ще бъде под съпрово-
да на оркестъра на Дър-
жавна опера – Бургас. 
Цанислав Петков за-
става зад диригентския 
пулт във впечатляващата 
програма, представяща 
шедьоври от творчество-
то на един от най-изпъл-
няваните композитори в 
световен план. Младият 
диригент дирижира в 
края на миналия месец 
в залата на Операта ма-
щабния бродуейски мю-
зикъл „Целуни ме, Кейт!“ 

по музика на големия 
американски композитор 
Коул Портър и режисура 
на доц. д-р Александър 
Текелиев.

На откритата сцена в 
Приморския парк на 15 
юни в оперетната гала 
богатството на своите 
тембри и емоционално 
сценично присъствие 
ще представят: сопра-
ните Людмила Михай-
лова, Мария Цветкова-
Маджарова и Шмилена 
Султанова, тенорът Яни 
Николов, баритонът Йор-
дан Христозов и Диман 
Панчев, бас. За цялост-
ната бляскава визия 
на музикалния проект 
способства и участието 
на хоровия и балетния 
състави на Бургаската 
опера – които ще дори-
суват бляскавата карти-
на, пресъздаваща стил, 

класа и изискан подход 
към живота, характерен 
за виенските балове на 
аристокрацията. Кон-
цертмайстор на оркес-
търа на Държавна опера 
– Бургас във вторник ще 
бъде Ваня Златева, дири-
гент на хора – Невена Ми-
хайлова, танците са дело 
на Галина Калчева.

В богатата програма на 
оперетната гала ще бъдат 
представени: увертюра, 
хор, арии, дуети и ансам-
бли от оперетата „Циган-
ски барон“, арии, хор и 
балет от „Виенска кръв“, 
увертюра, арии, хор, ба-
лет – полка „Гръм и мъл-
ния“ от „Прилепът“.

Както подобава на фи-
нала на един бляскав бал 
с виенски привкус, кода 
на вечерта ще поставят 
всички солисти, оркес-
транти, хористи и балети-

сти, участвали в галаве-
черта, с празничната на-
здравица „Шампанското 
е Божи дар“ от „Приле-
път“ – една от най-изпъл-
няваните оперети, която 
напълни Летния театър на 
миналогодишните Бурга-
ски музикални празници 
„Емил Чакъров“, когато 
Цанислав Петков напра-
ви своя блестящ дебют в 
оперетното заглавие, ко-
ето си съперничи с едни 
от най-трудните за интер-
претации опери.

С „Йохан Щраус гала“ 
публиката на Летния теа-
тър ще има възможност 
да съпреживее едно 
естетско музикално-ар-
тистично събитие, под 
знака на блясък, разкош 
– но с вкус и мяра, бли-
кащо настроение, виен-
ски финес, стил, класа и 
фантазия.
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в бургас

В „Страх“ се 

4 Оуен Уол

4 Оуен Уол

Куп 
театрал

Бургаската опера представя 
блестяща „Щраус гала“ 

Ники Кънчев 
отиде за риба 

Този уикенд младата мама Симона Загорова 
тръгна от София, мина през Девин и стигна до 
Китен. Симона си върна формата доста бързо 
след раждането и вече е на линия за участия 
- заедно с майка си - Глория, за която животът 
продължава на макс, особено след падането на 
част от мерките срещу ковид.

ВИП-ове  
тръгнаха на море 

Ники Кънчев тръгнал за риба и срещнал... 
Здравко. От "Биг Брадър". "И се сетихме за слав-
ните времена, когато цяла България гледаше Big 
Brother, a той беше Първият победител…", написа 
в Инстаграм профила си ТВ водещият.

за РЕКЛаМа
056 82 54 35
0878 424 698

Медици танцуват 
Jerusalema Challenge 
Включиха се в международното предизвикателство
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